


ШАНОВНІ ГРОМАДЯНИ 
МІСТА СЛАВУТИЧА!

СЛАВУТИЧСКОЕ ПРОТИВОСТОЯНИЕ -
ЕСТЬ ЛИ ОНО?С у с п іл ь н о - 

по л іти чн а  с и 
т у а ц ія , що 
с кл а л а с я  в 
країні у зв ’язку 
з виб о ра м и  
Президента Ук
р а їн и , вкрай  
напружена.

П е р е к о н а 
ний, що припи
нення критично
го протистояння 
в українському 
суспільстві ле
жить у площині 
здорового глузду 
та повернення 
процесу взаємо
відносин протид
іючих сторін у 
правове поле.

В іншому ви
падку розвиток 
подій може мати 
н е пе р е д б а чу - 
вані, тяжкі на
слідки, причому 
не для представників влади та опозиції і їх сімей, а для мільйонів 
людей, в тому числі молодих, які тільки починають свій шлях у 
складному, з багатьма протиріччями житті.

Без сумніву, настав час, коли в Україні розпочалася стабіліза
ція економіки та життя в цілому. І все це треба зараз зламати, 
розтоптати на догоду комусь?

Звертаюся до вас, шановні славутчани, з проханням утрима
тися в подальшому від подібних акцій. Це психологічний тиск на 
людей, які мають іншу думку, іншу точку зору, чи зайняті на своє
му робочому місці, або просто не є такими активними. Тим більше 
що вибори у місті Славутичі пройшли на високому організацій
ному і демократичному рівні, про що свідчать числені спостері
гачі західних країн.

Психологічний комфорт, спокій, надія і віра в завтрашній день 
є найважливішим для кожної родини. І тільки від нас залежить, 
як все це зберегти

Сподіваюсь на порозуміння
Міський голова Володимир УДОВИЧЕНКО

Взять на себя смелость и заявить, что он берется разобраться и вынести сколь-нибудь объективное 
суждение о событиях, происходящих в Украине в целом и в Славутиче в частности, сегодня не рискнет 

ни один честный человек. Если он, конечно, на самом деле честный. "Трактовщиков", готовых под 
видом аналитических исследований в очередной раз промоутировать ту или иную, естественно, дале

кую от объективности, точку зрения, сегодня и без того достаточно. Поэтому мы предлагаем вам некое 
подобие хроники событий минувшей недели в Славутиче и вокруг него — максимально избегая каких- 

либо оценочных суждений. Надеемся, вам удастся и самим разобраться в происходящем
МИР ВОКРУГ НАС

...Киев начал бурлить за
долго до официального нача
ла голосования в рамках вы
боров президента. Первое 
ощутимое столкновение про
изошло еще 23 октября. Пред
ставители оппозиции выступи
ли против открытия в России 
450 избирательных участков. 
Мотивация была проста и ло
гична: тяжело обеспечить чес
тные выборы на “внешних”, ма
локонтролируемых участках, 
да еще при условии проведе
ния в стране, где явно поддер
живают вполне конкретного 
кандидата. Визит оппозицио
неров в ЦИК закончился изве
стными событиями, и с тех пор 
политическая активность в 
столице не спадала. (К слову, 
решение ЦИК об открытии в 
России десятикратно меньше
го количества участков не выз
вало особого восторга у тех ук
раинцев, которые находились 
31 октября в России и пыта
лись реализовать свое консти
туционное право избирать. По 
словам директора славутичс- 
кой "Перспективы” Сергея Чес
нокова, находившегося в эти 
дни на выставке в Москве, к из
бирательным участкам протя
нулись длиннющие очереди, и 
многие желающие проголосо
вать так и не смогли. При этом 
и в Украине нашлось предос
таточное количество участков, 
где выборы, судя по всему, 
были вполне благополучно 
фальсифицированы)

Массовые манифестации в 
Киеве начались во вторник. 23 
ноября. К этому времени ми
тинги в поддержку обоих кан
дидатов прошли уже во мно
гих областных центрах страны. 
В отдельных местах — Черкас
сах, Симферополе, Сумах, 
Полтаве, Чернигове — митин
ги шли на одних и тех же пло
щадях и в одно и то же время. 
Инцидентов с применением 
силы не было, хотя в Черниго
ве активная колонна, поддер
живающая В. Ющенко, практи
чески сорвала слабо организо
ванный и немногочисленный 
митинг в поддержку В. Януко
вича. С тех пор митинги в об
ластном центре, который, по 
высказыванию И. Томенко, 
представляет собой тихое бо
лото, шли непрерывно.

Чернигов, к сожалению, 
стал и первым городом, где в 
пылу митинговых страстей 
против демонстрантов было 
применено оружие, в частно
сти дымо-шумовые шашки и 
спецсредство “Черемуха-7”. 
Произошло это в пятницу, 26 
ноября. Версий у данного со
бытия много, но все они сво
дятся к одному: шашки были 
применены после прибытия к 
мэрии, где проходило внеоче
редное заседание городского 
совета, народного депутата 
Николая Рудьковского и про
возглашения им призывов 
войти в здание В результате, 
медицинскую помощь при
шлось оказывать, по разным

источникам, то ли 
6, то ли 17 челове
кам, в том числе и 
10 работникам ми
лиции. К слову, по 
единодушному ут
верждению “наро
да из толпы”, шаш
ки применили 
представители ор
ганов правопоряд
ка. Представители 
этих самых орга
нов уверенно ки
вают в сторону 
толпы — дескать, 
шашки полетели 
“из народа”.

27 ноября про
изошли столкновения в Донецке. 
В числе пострадавших— мирные 
демонстранты, из обоих лагерей, 
милиция, сотрудники местных и 
центральных СМИ. 29-го кровь (в 
буквальном смысле слова) про
лилась в Луганске. Пострадав
ших более трех десятков. “Оран
жевые” утверждают, что их изби
вали, отнимали средства связи, 
видео- и фотокамеры представи
тели “сине-белых”, последние 
трактуют происходящее с точно
стью до наоборот...

У НАС

Все началось 24 ноября. В 
этот день сессия горсовета при
няла решение о недоверии вы
водам ЦИК, была создана депу
татская группа “За честные выбо
ры”. Горсовет обратился к Вер
ховной Раде с предложением 
создать комиссию, результаты, 
работы которой должны быть 
переданы в Верховный Суд. По 
утверждениям представителя де
путатского корпуса, больше все
го их поразило то; что закрылось 
заседание —- впервые за все 
годы существования Славутича! 
— звучанием Гимна Украины.

Утром 25-го на привокзаль
ной площади вырос палаточный 
городок в поддержку кандидата 
Виктора Ющенко. В этот же день 
группа предпринимателей обра
тилась в органы местного само
управления с заявлением, что 
собирается провести в этот день 
автомобильное шествие в под
держку кандидата от оппозиции.. 
Шествие состоялось вечером 
того же дня. В нем приняли уча
стие по разным свидетельствам 
от 40 до 70 машин. Одновремен
но с шествием шел митинг на 
привокзальной, возле здания 
быткомбината, где располагает
ся штаб В. Ющенко.

В пятницу, 26 ноября, в Сла
вутиче прошло два пеших ше
ствия. Одно — в поддержку В. 
Ющенко, другое — в поддержку 
В.Януковича. По утверждениям 
многочисленных очевидцев, ше
ствие в поддержку Ю щенко 
было более многочисленным и 
лучше организованным. Как про
комментировала председатель 
общественной приемной В. Яну
ковича Людмила Вольская, от
ветная акция протеста никем 
специально не организовыва
лась. Идея возникла спонтанно, 
где-то около полудня. В шествии 
приняли участие лишь те, кто уз

нал о нем в режиме из уст в 
уста". Л. Вольская подчеркнула, 
что, в соответствии с законом, 
сегодня штаб уже не проводит 
агитацию в поддержку кандида
та. В отличие от штаба полити
ческих соперников у них нет ни
какой “наглядной агитации”. По
этому, чтобы обеспечить участ
ников шествия хоть какой-то 
"цветовой символикой", она с 
коллегой по убеждениям отпра
вилась в магазин. По ее утверж
дению, предприниматели уни
вермага отказались их обслу
жить, услышав о том, каких цве
тов ленты требуются. Зато в дру
гом магазине продавцы бесплат
но передали женщинам упако
вочную ленту требуемых цветов, 
узнав для чего она нужна...

В этот же день, в первой его 
половине, в городе не работал 
ряд магазинов. Как выяснилось, 
это были не случайные “пере
учеты" или технические причи
ны”, а спланированная акция 
протеста.

подчиненных взять открепи
тельные талоны, а затем пре
пятствовал им с этими откре
пительными талонами прого
лосовать. Прозвучало и нема
ло горьких слоЛ в отношении 
государственного устройства 
Украины, поведения ЦИК, а 
также бездеятельности первых 
лиц государства. При этом 
часть выступающих отметила, 
что многократное скандирова
ние митингующими слова 
“Ганьба!” относится не к орга
нам местного самоуправле
ния, а к ситуации, которая сло
жилась в Украине в целом и к 
попыткам фальсифицировать 
выборы. Кроме того, в ходе ми
тинга стало известно, что на 
19.00 на славутичском телеви
дении назначены теледебаты 
с участием представителей 
обоих штабов.

Группы митингующих, точ
нее, ‘неорганизованных демон
странтов”, с флагами были за
мечены на славутичских улицах

На стенах Дома быта еще 
накануне появились плакаты, 
информирующие о том, что 22 
предприятия малого бизнеса 
Славутича и ряд частных лиц 
поддерживают кандидата в пре
зиденты Виктора Ющенко. 26-го 
этих плакатов стало 25. На сле
дующий день их количество до
стигло 29-ти.

27 ноября, в полдень, на Цен
тральной площади начался ми
тинг протеста, организованный 
сторонниками Виктора Ющенко. 
К зданию городского совета при
шло не менее 500 славутчан с 
оранжевыми флагами и соответ
ствующей символикой. Сторон
ников кандидата В.Януковича ни 
на площади, ни в других местах 
замечено не было. В митинге 
приняли участие представители 
предпринимательских кругов го
рода, общественности, депутат
ского корпуса, славутичский го
родской голова Владимир Удо
виченко. Примечательно, что на 
митинге впервые прозвучала 
информация о том, что и в Сла
вутиче было не все гладко с про
ведением избирательного про
цесса. В частности, было назва
но предприятие и его руководи
тель, который заставил своих

и в воскресенье, 28 ноября.

Так есть ли в Славутиче 
политическое противостоя
ние? Да, оно есть, и нелепо 
было бы пытаться отри
цать это: в конце концов, при 
несомненной победе в нашем 
городе сторонников В.Януко
вича, более 40 процентов сла
вутчан отдали свои голоса за 
В. Ющенко. И не считаться с 
этим — нельзя. Иное дело, 
что оно у нас не такое ост
рое, как в иных регионах. 
Хотя... Волею случая в поне
дельник автору этих слов 
пришлось выслушать горес
тные рассказы двух житель
ниц нашего города. Женщины 
принадлежат к разным "поли
тическим лагерям", но и та и 
другая, искренне печалясь, 
рассказывали о том, насколь
ко ухудшились последнее вре
мя их взаимоотношения с дру
зьями и знакомыми, придер
живающимися иных взглядов. 
Неужели и мы втянемся в 
“гражданские войны подъезд
ного масштаба"?

Майя РУДЕНКО 
Фото Вадима ИВКИНА и 

Александра КУПНОГО

ЗВЕРНЕННЯ
міської ради міста Славутича 

до Президента України Л.Д.Кучми
Ш ановний Леоніде Даниловичу!

Ми, депутати Славутицької міської ради, занепокоєні сусп
ільно-політичною ситуацією, що склалася в країні у зв’язку з ви
борами Президента України.

З метою вирішення конфлікту та припинення критичного проти
стояння в українському суспільстві, звертаємося до Вас, гаранта 
Конституції, з вимогою забезпечити гарантію прав і свобод грома
дян України та ні в якому разі не допустити кровопролиття в країні.

Ми переконані, що шлях до національної консолідації суспільства, 
миру та злагоди, формування ціннісних орієнтації, морально-етичних 
та духовних пріоритетів, визначення місії нації у світовому співтова
ристві лежить через проведення політичної реформи в Україні.

Сподіваємо: я на здоровий глузд влади та опозиції в ім’я на
роду України

За дорученням сесії, 
міський голова Володимир УДОВИЧЕНКО

Рішення Славутицької міської ради 
№ 512-39-ІV від 24.11.2004р.

ПРО СУСПІЛЬНО-ПОЛІТИЧНУ СИТУАЦІЮ 
В УКРАЇНІ У ЗВ'ЯЗКУ З ВИБОРАМИ 

ПРЕЗИДЕНТА УКРАЇНИ
З метою вирішення суспільно-політичного конфлікту та при

пинення критичного протистояння в українському суспільстві, що 
може привести до непередбачуваних, катастрофічних для сус
пільства наслідків, та на основі Конституції України, Закону Ук
раїни “Про вибори Президента України’’, Закону України “Про 
місцеве самоврядування в Україні” міська рада

ВВАЖАЄ ЗА НЕОБХІДНЕ:
I. Звернутись до Президента України Кучми Л.Д. з вимогою 

забезпечити гарантію прав і свобод громадян України та не при 
яких обставинах не допустити кровопролиття в країні.

II. Верховній Раді України створити узгоджувальну комісію з пред
ставників протидіючих сторін (пропорційно) на чолі з Головою Вер
ховної Ради Литвином В.М. з метою проведення перерахунку голосів 
у всіх територіально-виборчих округах, на кожній дільниці, та дотри
мання вимог Закону України “Про вибори Президента України”.

Передати висновки для рішення Верховним судом України.
III. У випадку признання перемоги одного із кандидатів у Пре

зиденти України він приймає вичерпні міри щодо створення коа
ліційного Уряду України на пропорційній основі з представників 
двох протидіючих сторін.

IV. В 3-денний термін підписати угоду між діючим Президен
том України,-кандидатами в Президенти України, Головою Вер
ховної Ради України щодо:

1. Проведення політичної реформи в Україні;
термін — грудень 2004 року.
2. Проведення дострокових виборів на новій конституційній основі:
Президента України, Верховної Ради України, обласних голів;
термін — червень 2005 року.
Угода затверджується конституційною більшістю Верховної 

Ради України.
Сподіваємось на здоровий глузд влади та опозиції в ім’я на

роду України.
V. Рішення міської ради направити Президенту України, кан

дидатам в Президенти України, до Верховної Ради Україн и " .
Міський голова В.П.УДОВИЧЕНКО



КОСА НА КАМЕНЬ
"Объективные" итоги повторного голосования по выборам Президента 
Украины, обнародованные Центральной избирательной комиссией, не 

только не внесли спокойствия в ряды рядовых избирателей, а наоборот, 
стали прелюдией к самому масштабному всплеску гражданского протеста 

населения страны за последние десять лет.
Каковы причины и возможные последствия этого явления?

ПРИЧИНЫ И ПОСЛЕДСТВИЯ

Причиной конфликта в обществе 
стали отнюдь не разногласия в поли
тических взглядах сторонников Вик
тора Ющенко и Виктора Януковича, 
а более чем странный подсчет голо
сов избирателей, продемонстриро
ванный ЦИК и во время первого тура 
голосования, и во время второго. Но 
если сторонникам кандидата от вла
сти итоги этого подсчета не показа
лись подозрительными (поскольку 
счет велся в их пользу), то сторонни
ки и политические союзники Виктора 
Ющенко искренне усомнились в дос
товерности полученного результата. 
А если говорить прямо, то слишком 
многие граждане заподозрили штаб 
кандидата от власти и избирательные 
комиссии восточных регионов страны 
в откровенном манипулировании про
цессом подсчета голосов, а также 
наличии определенного сговора с 
членами ЦИК.

Возникает вопрос: какие и в чем 
могут быть сомнения, если за чисто
той избирательного процесса следи
ли специально уполномоченные 
представители — Центральная изби
рательная комиссия, члены участко
вых и территориальных комиссий и, 
наконец, многочисленные отече

ств е н н ы е  и зарубежные наблюдате
л и ?  В том-то и дело, что и на западе, 
и на востоке страны явка избирате
лей на избирательные участки превы
сила теоретические пределы ее дос
товерности, а на отдельных участках 
восточных регионов явка граждан на 
избирательные участки превысила и 
заведомо невозможные пределы. На
помню, что в советские времена пре
делом усердия избирательных комис
сий являлась цифра в 99%, и то, 
объявляя такие итоги, председатели 
комиссий густо краснели (возможно, 
от гордости). Но когда в качестве до
стоверной цифры называют голосо
вание в 105,110 и даже в 119,8% (!!!), 
то это явный перебор усердия над 
здравым смыслом. И самым пикант
ным моментом является взрывооб
разное увеличение активности донец
ких и луганских избирателей акку
рат... после 20.00, то есть сразу пос
ле окончания голосования.

Обнародование штабом Ющенко 
„ многочисленных фактов о допущен
н ы х  нарушениях в ходе голосования 
на повторных выборах и отсутствие 
всякой реакции на эти случаи со сто
роны контролирующей инстанции — 
ЦИК — вывело процесс подсчета го
лосов из правовой плоскости. И тог
да народ, возмущенный столь цинич
ным изнасилованием своего волеизъ
явления, вышел на площади...

КИЕВ — “ ПОМАРАНЧЕВАЯ” 
ВОЛНА

Если бы год назад кто-то сказал, 
что сытых жителей столицы можно не 
просто вывести на площади, но и в 
мороз продержать там в течение не
дели, то ничего, кроме смеха, этот про
гноз бы не вызвал. Тем не менее, в 
ноябре 2004 года эта “сказка” стала 
былью — сотни тысяч киевлян и жи
телей иных регионов страны не толь
ко вышли на площадь Независимос
ти, но и сделали это с такой готовнос
тью, что власть оказалась просто в 
шоке. Мало того, граждане не просто 
коллективно вышли на мороз, но и 
делают это с плохо скрываемой радо
стью. Такое впечатление, что отморо
зить себе ноги на площади Независи
мости стало гораздо престижнее по
ездки на ЮБК. Имя же данному фено
мену — гражданский протест на откро
венную и циничную ложь власти.

О том, как действительно обстоя
ли в эти дни дела в столице, я сужу 
не с чьих-то слов, а как очевидец, про
ведший в Киеве четыре дня и побы
вавший во всех ключевых точках: на 
площади Независимости, возле Каб- 
мина, возле Администрации Прези
дента, на предприятиях и в учебных 
заведениях города. За это время уда
лось побеседовать не только с мно

гими киевлянами, но и с жителями Днеп
ропетровска, Одессы, Сум, Тернополя 
и Львова. Узнать мнение не только “по- 
маранчевых”, но и сторонников Викто
ра Януковича, и бойцов из оцепления 
возле Администрации Президента.

Если о полученных впечатлениях 
говорить сухо и коротко, то, в первую 
очередь, нужно отметить такие харак
терные черты “кризиса”: четкую работу 
всех городских служб, чистоту и поря- 

, док на улицах, праздничную обстанов
ку в центре города. Характерными чер
тами “помаранчевых” являются радость 
от общения друг с другом, вера в себя, 
вера в лидера и его команду, уверен
ность в правоте своего дела и нацелен
ность на победу. Симпатии большин
ства киевлян находятся, безусловно, на 
стороне “помаранчевых”, и эта спокой
ная уверенность большинства позволя
ет толерантно относиться' к меньшин
ству — сторонникам Януковича.

В первые дни массовок на Майдане 
у власти были определенные надежды, 
что с течением времени и наступлени
ем морозов активность граждан посте
пенно сойдет на нет. И действительно, 
когда в ночь со среды на четверг тем
пература упала до минус десяти, то “по- 
маранчевым” пришлось несладко, а 
пикетчики у здания Администрации 
Президента напоминали стаю пингвин
чиков на льдине — спасая ноги от мо
роза, “помаранчевые” кучковались на 
кусках пенопласта. Тем не менее к ис
ходу первой недели активность граждан 
не только не уменьшилась, а нарборот 
весьма увеличилась. И вообще склады
вается впечатление, что граждане уже 
настолько вошли во вкус праздника на 
Майдане, что будут очень жалеть, ког
да кризис власти будет преодолен и 
площадь опустеет..

ДОНБАСС — ЛАВА СЕЛА

Донецкий сине-белый “десант” на 
столицу был самым массовым за всю 
новейшую (уверен, и бывшую) историю 
Украины. Спецпоезда с “экскурсиями” 
шли таким плотным потоком, что от
дельные составы шли на Киев даже с 
Тетеревского направления. Скажу пря
мо: у многих киевлян были серьезные 
опасения, что противостояние “пома
ранчевых” и “сине-белых” ни к чему хо
рошему не приведет, а столкновений 
избежать не удастся. И если говорить 
уж совсем откровенно, то и расчет стра
тегов от власти строился именно на 
этом. Увы, увы — народ оказался муд
рее кабинетных крыс. Основной отряд 
защитников Януковича добрался до 
Киевского вокзала только в среду, а еще 
во вторник вечером “помаранчевые” 
уже успели задружиться с авангардом 
донецких возле стадиона “Динамо”. Не 
скажу, что дружеский контакт “помаран
чевых” и “сине-белый” состоялся мо
ментально и безоговорочно — еще ут
ром во вторник складывалось впечат
ление, что на двух сторонах улицы Гру
шевского сошлись не граждане одной 
страны, а фанаты двух футбольных ко
манд, противостояние между которыми 
строилось по принципу — кто кого пе
рекричит. Однако голод не тетка, и ког
да студентов горного института повели 
в гостиницу на кормежку, они тут же ока
зались в плотном окружении “помаран
чевых”. В общем, с обеда вернулись не 
все — самых смелых киевляне увели за 
собой на Майдан (то бишь в самую гущу 

, революционных масс). Не будем лука
вить: товарищи смотрели на первых 
смельчаков, как на камикадзе, и кля
лись, если они не вернутся, отправить 
всю “помаранчевую чуму” (по словам 
Лужкова) Майдана на минус два. Одна
ко первая вылазка окончилась благопо
лучно, а уж когда на Майдане выступа
ли Кличко и Руслана, то ряды “помаран
чевых” были сильно разбавлены “сине
белыми”. Закончилось все чисто по-сла
вянски. Образно говоря, песнями о 
дружбе...

Понятно, что ставка на крупномас
штабный конфликт сторонников двух 
президентов (а в среду на Украине было 
сразу даже три народных президента) 
благополучно провалилась поэтому в 
дальнейшем организаторы  “экскурсий”

перестали пускать вновь прибывших 
экскурсантов в центр Киева, оставляя 
их сразу возле железнодорожного вок
зала. И сразу после знаменитой речи 
премьера про “шкодливого кота Лео
польда” донецких ребят стали обрат
но грузить в составы и отправлять в 
родные пенаты...

Когда ставка на конфликт в Киеве 
провалилась, новый акцент был сде
лан на единении Востока против мни
мой угрозы с Запада и коллективном 
“раздувании углей” сепаратизма. На
сколько успешной будет эта провока
ция против собственного же народа
— покажет время, хотя за такие “про
делки” политиков нужно не журить, а 
сразу привлекать к правовой ответ
ственности...

СЛАВУТИЧ — ЗОНА ОТЧУЖДЕНИЯ

Вернувшись на выходные из Кие
ва, я был неприятно поражен— наш 
город было не узнать. Среди горожан 
будто пролегла полоса отчуждения. И 
все только потому, что “проигравшая" 
сторона набралась наглости заявить 
о своей гражданской позиции, одев
шись в померанцевые цвета. Мало 
того, эти гады еще и набрались дер
зости провести акцию в поддержку 
Ющенко! Большинство, проголосо
вавшее за Януковича, было оскорб
лено в своих чувствах. Ай-яй-яй, как 
же так! Меньшинство должно было по
кориться, а оно еще и “выпендрива
ется”, не желая признавать очевидное
— победу кандидата от власти!

Понятно, что в пику “зарвавшейся”
стороне был тут же проведен митинг 
в поддержку “Победителя”, причем по
чему-то в темное время суток, и, при
мечательно, что на первом плане в 
сине-белой символике стояли пред

ставители, мягко говоря, глубокой мо
лодежи, которые еще и права голоса 
не имеют И тут у меня возникают воп
росы к местной власти: интересно, вы 
думаете — КОГО вы втягиваете в свои 
политические игры? мало вам взрос
лых “зомби”, одурманенных Кашпи
ровскими от политики?

В общем, ребята, во всяком пере
гибании палки нужно знать меру. Одно 
дело, когда часть горожан заявляет о 
своей политической позиции, протес
туя против сфальсифицированных 
результатов. И совсем другое, когда 
большинство проявляет агрессию к 
своим политическим оппонентам. 
Причем агрессия проявляется не к их 
политическим взглядам (так как по 
сути этих взглядов возразить нечего), 
а к померанцевым цветам. Дескать, 
это цвет агрессии. Да полноте! Цвет 
агрессии — это серость. И взрослые 
люди это должны понимать. Но пони
мают ли это наши дети? Вот в чем 
вопрос.

ПОНИМАНИЕ ОЧЕВИДНОГО

Даже интересно, почему это “по
бедители” ходят такие хмурые и агрес
сивные, а “проигравшие” такие сме
лые и веселые? Не потому ли, что у 
победы кандидата от власти весьма 
сомнительная репутация, а за сторон
никами Ющенко стоит правда?

На мой взгляд, у славутчан доста
точно мудрости, чтобы понять очевид
ное — благополучие нашего города 
зависит прежде всего от нас самих. И 
если мы не научимся понимать друг 
друга, то со стороны нам никто не при
дет на помощь. Это наше внутреннее 
дело. И лично я рад тому, что процесс 
уже пошел: теледебаты между пред
ставителем местного штаба Янукови
ча и представителями движения “За 
честные выборы!” показали, что сто
роны вполне могут не просто видеть 
и слушать оппонентов, но и достигать 
понимания.

А в общем-то, как говорил все тот 
же кот Леопольд, “ребята, давайте 
жить дружно!” Политическая позиция 
граждан должна проявляться днем и 
публично, а не по ночам с помощью 
бейсбольных бит. Не так ли?

Олег ФЕДОРЕНКО, 
Киев — Славутич

ЗВЕРНЕННЯ УЧАСНИКІВ 
ГРОМАДСЬКИХ ЗБОРІВ ВИБОРЦІВ 

М. СЛАВУТИЧА НА ПІДТРИМКУ 
КАНДИДАТА В ПРЕЗИДЕНТИ 

УКРАЇНИ ВІКТОРА ЯНУКОВИЧА
Представництву Організації Об’єднаних Націй в Україні
Представництву Європейської Комісії в Україні
Посольству Сполучених Штатів Америки в Україні

Шановні панове!
Ми, жителі Славутича, працівники Чорнобильської АЕС, зробили свій 

вільний та свідомий вибір та віддали свої голоси 21 листопада 2004 
року: за Віктора Януковича —  49 %, за Віктора Ю щенка —  43%.

Сьогодні ми, громадяни України, учасникй зборів виборців, що про
голосували за Віктора Януковича, заявляємо про свою підтримку його 
виваженій, мудрій та людяній позиції в складній напруженій політичній 
ситуації, що склалася.

Ми щиро віримо, що тільки конструктивне та правове вирішення сьо
годнішніх проблем сприятиме збереженню української державності та 
авторитету України в світі.

Працівники ЧАЕС, жителі Славутича переживали різні часи: невпев
неність у майбутньому, відсутність фінансування, страйки атомників. 
Останні два роки, коли Віктор Янукович очолює уряд України, дали нам 
відчуття стабільності.

П ідтримавши на виборах Віктора Януковича, ми проголосували за 
своє майбутнє.

Звертаємося до вас із проханням поважати наш свідомий вибір та 
не дозволити здійснювати психологічний тиск на людей, які мають іншу 
думку, іншу точку зору, які щоденно працюють на своєму робочому місці 
задля процвітання народу України! Впевнені, що народ України здат
ний самостійно вирішувати власну долю та будувати своє майбутнє.

Ми вважаємо, що головним на сьогодні є проведення політичної ре
форми в Україні з метою демократизації суспільства, зміни авторитар
ної моделі влади. Саме демократія має стати міцною основою подаль
ших відносин між Україною та світом.

Щиро сподіваємося на вашу підтримку та сприяння демократичним 
перетворенням в Україні.

Ухвалено учасниками громадських зборів виборців м. Славутича
на підтримку кандидата в Президенти України Віктора Януковича

м. Славутич 
27 листопада 2004 року

ШАНОВНІ СПІВВІТЧИЗНИКИ!
Соціально-екологічна партія “Союз. Чорнобиль. Україна." — партія лю

дей, які врятували Україну і світ від чорнобильської пітьми для наступних 
поколінь, люди, які пережили біль і втрати, люди, які несуть у своїх душах 
віру в Бога, —  висловлює глибоку стурбованість і тривогу нинішнім пол

ітичним  протистоянням у суспільстві у зв'язку з оголошенням результатів 
другого туру виборів Президента України і критичною їх оцінкою з точки 
зору об’єктивності різними політиками і широкою громадськістю.

Нинішній стан політичної напруги в суспільстві поставив Україну на межу 
громадянського конфлікту, який може перерости у громадянську війну.

Від імені людей, які в 1986 році ціною свого життя і здоров’я зберег
ли Україну, захистили кожного з учасників нинішнього політичного про
тистояння, ми застерігаємо всіх від провокування національної катаст
рофи, яка може бути значно масштабнішою за Чорнобильську.

Не можна допустити “політичного Чорнобиля” !
У зв ’язку з цим партія заявляє про необхідність протидіючим сторо

нам за участю легітимного Президента України Л.Д.Кучми негайно сісти 
за стіл переговорів і знайти компромісні шляхи, побудовані на основі 
Конституції і чинного законодавства України, та правові механізми з’я
сування об’єктивних результатів другого туру голосування на президен
тських виборах.

Ми за мирне розв’язання цієї політичної проблеми шляхом перего
ворів і компромісу. Ми вважаємо, що жодна зі сторін конфлікту у випад
ку поглиблення конфронтації не може вважати себе вільною від відпо
відальності за нагнітання напруги в суспільстві, за її негативні наслідки 
для психологічного, ф ізичного і морального стану українського народу, 
для авторитету України на міжнародній арені,

Соціально-екологічна партій “Союз. Чорнобиль. Україна.", як партія- 
миротворець, висловлює свою готовність виступати як посередником, 
так і учасником цих переговорів і всіляко сприяти встановленню пол
ітичного і соціального миру в державі, зняттю загрози громадянського 
конфлікту в суспільстві.

Президія Соціально-екологічної партії 
“Союз. Чорнобиль. Україна.”

УВАЖАЕМЫЕ СЛАВУТЧАНЕ!
Мне хочется высказать свою точку зрения на происходящие собы

тия. Были ли нарушения в Славутиче в день выборов? Нет. Никто ни
кого не принуждал. За Ю щенко —  43,88%, за Януковича —  49,4%. На
род сделал свой выбор. Вот почему основная масса народа не бегает с 
тряпками. Они сказали свое слово 21 ноября. И мэру надо было на 
митинге без лишних слов просто признать волю большинства славут
чан. Правда, на сессии он оказался на высоте. Спасибо ему.

Еще за месяц до начала выборов один мой хороший знакомый ска
зал: “Воры, бандиты и проходимцы должны голосовать за Ющенко, 
потому что при нем они нажили свой капитал” . Пан Купный, народ про
голосовал за Януковича не потому, что ждал "манны небесной”, а пото
му, что за последних два года появилась надежда. Стали получать зар
плату, пенсии, пусть небольшие, но вовремя. Наконец, начали рабо
тать заводы, фабрики и шахты, именно они залог нашего процветания, 
а не займы у дяди Сэма.

Поэтому я хотел бы сказать от лица большинства славутчан: “Не 
дразните людей и не испытывайте наше терпение. Мы на стороне за
кона и Конституции. А мэру незачем сомневаться в законности резуль
татов выборов.

Мы выражаем недоверие Верховной Раде, которая грубо нарушает 
законы. Нам не нужен оранжевый верблюд, который плюет на мнение 
большинства.”

Владимир НАШИРА, Славутич



ПРОЕКТ

МЕТОДИКА
розрахунку та порядок використання 

плати за оренду майна 
комунальної власності територіальної 

громади міста Славутича

1. ЗАГАЛЬНІ ПОЛОЖЕННЯ
1.1. Ця Методика розроблена з метою створення єдиного орган

ізаційно-економічного механізму справляння плати за оренду май
на, яке належить до комунальної власності територіальної грома
ди міста Славутича (далі майна), і покликана забезпечити підви
щення ефективності використання цього майна шляхом передачі 
його в оренду фізичним та юридичним особам.

1.2. Наведені нижче терміни у цій Методиці вживаються у та
кому значенні:

- оренда — засноване на договорі строкове платне користу
вання майном, яке необхідне орендареві для здійснення підприє
мницької та іншої діяльності;

- об’єкти оренди — цілісні майнові комплекси комунальних 
підприємств, їх структурних підрозділів (філій, цехів, дільниць); не
рухоме комунальне майно (будівлі, споруди, приміщення); інше ок
реме індивідуально визначене комунальне майно за винятком тих 
об’єктів , які відповідно до чинного законодавства не можуть бути 
об’єктами оренд и  бо визначень органами місцевого самоврядування 
м.Славутича такими, що не можуть бути передані в оренду;

- орендар — фізичні особи, фізичні особи — суб’єкти підприє
мницької діяльності, юридичні особи будь-яких форм власності.

Фізична особа, яка бажає укласти договір оренди комунально
го майна з метою використання його для підприємницької діяль
ності, до укладання договору зобов’язана зареєструватися як 
суб’єкт підприємницької діяльності;

- орендодавець — комунальні підприємства, бюджетні уста
нови та організації, на балансі яких знаходиться комунальне май
но. Орендодавець несе відповідальність за стан майна та ефек
тивне його використання;

- невід’ємні поліпшення орендованого майна — здійснені 
орендарем заходи, спрямовані на покращення фізичного (технічно
го) стану орендованого майна та (або) його споживчих якостей, 
відокремлення яких призведе до зменшення його ринкової вартості;

- орендна плата — це платіж, який вносить орендар за корис
тування майном, переданим йому в оренду, незалежно від наслідків 
своєї господарської чи іншої діяльності, та може використовува
тись у таких значеннях:

- базова, або початкова, орендна плата — це економічний 
кількісний показник, обрахований без врахування інфляційних 
впливів, за користування майном, яке передається в оренду на 
конкурсних засадах та вказується в повідомленнях про оголошен
ня конкурсу або згідно з методикою розрахунку орендної плати, 
затвердженою рішенням Славутицької міської ради;

- річна, місячна, подобова, погодинна орендна плата— це 
економічний кількісний показник в залежності від періоду, за який 
визначається розмір орендної плати;

- суборенда — засноване на договорі строкове платне корис
тування майном, яке передається орендарем в оренду третій особі 
(в межах основного договору оренди);

- цілісний майновий комплекс— господарський об’єкт з за
вершеним циклом виробництва продукції (робіт, послуг), з нада
ною йому земельною ділянкою, на якій він розміщений, з автоном
ними інженерними комунікаціями, системою енергопостачання. У 
разі виділення цілісного майнового комплексу структурного підроз
ділу підприємства складається розподільчий баланс;

- індивідуально визначене майно — інвентарні об’єкти або 
групи інвентарних об’єктів та інше окреме майно, що може реалі
зуватися способами, визначеними законодавством, як окремий са
мостійний об’єкт;

- конкурсна (орендна) комісія — це тимчасово діючий колег
іальний орган, склад якого затверджується виконавчим комітетом 
Славутицької міської ради та який збирається відділом з питань 
комунальної власності, послуг та приватизації з метою проведен
ня конкурсів з надання в оренду майна комунальної власності те
риторіальної громади, а також вирішення інших питань, пов’яза
них з орендними правовідносинами в місті;

- застава — грошовий внесок на рахунок орендодавця у розмірі 
двомісячної орендної плати;

- вартість — суспільно-визначений еквівалент у грошовій сумі;
- оцінка — процес визначення вартості майна за встановле

ною процедурою на певну дату;
- незалежна оцінка — визначення вартості майна, що пере

дається в оренду, здійснювана експертом;
- експерт— суб’єкт оціночної діяльності — суб’єкт господарюван

ня, який здійснює оцінку відповідно до законодавства з питань оцінки 
майна, майнових прав та професійної оціночної діяльності в Україні;

- дата оцінки — дата, за станом на яку здійснюються процеду
ри оцінки майна та визначається вартість майна;

- нежитлове приміщення — простір у будівлі (будинку, споруді 
тощо), обмежений з усіх сторін захисними конструкціями: 
стінами (у тому числі з вікнами і дверима) зі стелею (перекрит
тям) і підлогою.

- Методика — це “Методика розрахунку та порядок викорис
тання плати за оренду майна комунальної власності територіаль
ної громади міста Славутич”, яка затверджена рішенням Славу
тицької міської ради;

- експлуатаційні витрати — це витрати орендодавця на утри
мання майна комунальної власності;

- ремонт будівлі — комплекс робіт з відновлення стану будівлі 
та (або) збільшення її довговічності;

- поточний ремонт будівлі — комплекс ремонтно-будівельних 
робіт, який передбачає систематичне та своєчасне підтримання ек
сплуатаційних якостей та попередження передчасного зносу будівлі;

- капітальний ремонт будівлі — комплекс ремонтно-будівель
них робіт, який передбачає заміну, відновлювання та модерніза
цію конструкцій і обладнання будівель у зв’язку з їх фізичною зно
шеністю та руйнуванням, поліпшенням експлуатаційних показників, 
також покращення планування будівлі і благоустрою території без 
зміни будівельних габаритів об’єкта;

- реконструкція будівлі — перебудова існуючих об’єктів, по
в’язана з підвищенням їх техніко-економічного рівня, поліпшенням 
умов експлуатації, зміною основних техніко-економічних показників 
(функціональне призначення, геометричні розміри);

- проектно-кошторисна документація — документ, що визна
чає обсяг і зміст роботи та інші вимоги, які ставляться до робіт та 
до кошторису, що визначає ціну робіт.

1.3. Об’єктами оренди згідно з цією Методикою є таке майно:
- цілісні майнові комплекси комунальних підприємств, їх струк

турних підрозділів (філій, цехів, дільниць);
- нерухоме майно (будівлі, споруди, приміщення, в тому числі 

вбудовані);
- інше окреме індивідуально визначене майно (основні засоби 

виробництва, малоцінні предмети, крім матеріалів);
- об’єкти не завершені будівництвом та інше.
1.4. Орендодавцями майна є підприємства, установи, організації 

та інші суб` єкти господарювання, уповноважені Славутицькою 
міською радою управляти майном. Як правило, орендодавцями є 
комунальні підприємства та бюджетні установи міста, у яких майно 
перебуває на балансі.

1.5. Орендарями майна можуть бути фізичні та юридичні особи 
України, фізичні та юридичні особи іноземних держав, міжнародні 
організації та особи без громадянства. Фізична особа, яка бажає 
укласти договір оренди комунального майна з метою використання 
його для підприємницької діяльності, до укладання договору зобо
в’язана зареєструватись як субґєкт підприємницької діяльності.

1.6. Дана Методика визначає мінімальний рівень орендної пла
ти, який повинен сплачувати орендар за об’єкт оренди. Якщо на 
об’єкт оренди було отримано заявку від одного потенційного орен
даря, то за згодою сторін, у договорі може бути зазначено вищу орен
дну плату, ніж та, що визначена дійсною Методикою.

2. ПОРЯДОК РОЗРАХУНКУ ОРЕНДНОЇ ПЛАТИ
2.1. Розмір орендної плати встановлюється договором оренди 

між орендодавцем та орендарем.
2.2. Орендна плата не враховує:
- суму ПДВ або єдиний податок;
- комунальні послуги;
- експлуатаційні витрати;
- витрати, пов’язані з відшкодуванням витрат орендодавця за 

сплату податку на землю.
Нарахування ПДВ на суму орендної плати здійснюється у поряд

ку, визначеному чинним законодавством.
Експлуатаційні витрати оформлюються окремим договором між 

орендодавцем та орендарем на термін дії договору оренди.
2.3. У разі несвоєчасної сплати орендної плати орендар сплачує 

окремо від орендної плати пеню в розмірі 3,3 % від суми орендної 
плати за кожен день прострочення платежу.

2.4. Порядок розрахунку орендної плати при передачі в 
оренду нерухомого майна (будівель, приміщень, споруд, в 
тому числі вбудованих).

2.4.1. Орендна плата за оренду нерухомого майна за цією Мето
дикою розраховується у такій послідовності:

• проводиться незалежна оцінка майна, яке здається в оренду;
• визначається розмір річної орендної плати;
■ на основі розміру річної орендної плати Встановлюється розмір орен

дної плати за базовий місяць оренди, яка фіксується у договорі оренди;
• з урахуванням розміру орендної плати за базовий місяць орен

ди розраховується розмір орендної плати за наступні місяці оренди 
з урахуванням індексів інфляції з дати дії договору оренди;

• у разі, коли термін оренди менший (більший) за одну добу або 
один місяць, то на основі місячної орендної плати розраховується 
добова, а в разі необхідності — на основі розміру добової орендної 
плати розраховується погодинна орендна плата.

2.4.2. Розмір річної орендної плати при оренді нерухомого майна 
(будівель, споруд, приміщень, у тому числі вбудованих) визначається 
за формулою:

Опл = Ве х Сор, де 
Опл — річна орендна плата,
Ве — вартість майна, визначена експертним шляхом, грн.
Сор — орендна ставка, визначена згідно з додатком 2.
2.4.3. Розмір місячної орендної плати при оренді нерухомого май

на (будівель, споруд, приміщень, у тому числі вбудованих) за пер
ший місяць після укладення договору оренди чи перегляду розміру 
орендної плати розраховується за формулою:

Опл.міс. = Опл\12 х Іп.р.х їм, де 
Опл. — річна орендна плата, визначена за цією Методикою, грн.; 
Іп.р. — індекс інфляції за період з початку поточного року до дати 

укладення договору оренди або перегляду розміру орендної плати; 
їм — індекс інфляції за перший (попередній) місяць оренди.
2.4.4. Розмір орендної плати за кожний наступний місяць визна

чається шляхом коригування (множення) розміру місячної орендної 
плати за попередній місяць на індекс інфляції, який друкується у 
газеті “Урядовий кур’єр” за поточний місяць.

2.4.5. Розмір добової орендної плати розраховується за фор
мулою:

Опл.доб. = Опл.мес. : Кд.м.,де 
Опл.доб. — розмір добової орендної плати, грн.
Опл.мес. — розмір місячної орендної плати, грн.
Кд.м. — кількість днів в місяці.

2.4.6. Розмір погодинної орендної плати розраховується за фор
мулою:

Опл.пог. = Опл. доб. : 24 х t, де 
Опл.пог. — розмір погодинної орендної плати, грн.
Опл.доб. — розмір добової орендної плати, грн.
t  — час, на який орендується приміщення за місяць, згідно з гра

фіком орендаря.
Приклад розрахунку місячної орендної плати за лютий 2005 року: 
Незалежна оцінка будівлі — 509 393,00 грн. (дата оцінки на 

31.12.2004р., затверджена експертом 10.01.2005р.)
Орендована площа будівлі — 706,9 м2 
Орендована площа по договору всього — 52,6 м2, в тому числі: 
корисна площа— 44,1 м2, площа загального користування— 8,5 м2 
вид діяльності — торговельна діяльність товарами непідакциз- 

ної групи ( орендна ставка 10%)
Індекс інфляції — 101,8% за січень 2005 року (публікується в 

лютому 2005 року в газеті “Урядовий кур’єр”)
З грн. — орендна плата за площі загального користування (за 1 

м2) з урахуванням індексу інфляції, що друкується Мінстатом Украї
ни за весь період, починаючи з 01.01.2005 року).

Вп = 509 393,00 / 706,9 х 44,1 = 31 778,51
Опл = 31 778,51 х 10% = 3177,85 

Опл.міс. = 3177,85 / 12 х101,8% = 269,59 
Опл.заг.корист. = 8,5 х 3 х 101,8 = 25,96 

ВСЬОГО = 269,59 + 25,96= 295,55 (без єдиного податку) 
Приклад розрахунку добової орендної плати:

Опл.доб.= 295,55 / 28=10,56 (грн.) де:
295,55 — розмір місячної орендної плати за лютий 2005 року;
28 — кількість днів у лютому 2005 року.
Приклад розрахунку погодинної орендної плати 

Опл.пог.=10,56 / 24 х 5 =2,20 (грн.), де:
10,56 — розмір добової орендної плати;
24 (години) — доба;
5 (годин) — час, на який орендується приміщення за лютий місяць, 

згідно з графіком орендаря.
2.4.7. В разі здачі в оренду нерухомого майна одночасно кільком орен

дарям орендна плата приміщень загального користування встановлюєть

ся в розмірі 3 гривні за 1 кв.метр (з урахуванням динаміки індексу інфляції, 
що друкується Мінстатом України за весь період, починаючи з 01.01.2005р.).

В разі, якщо мешканці житлового будинку використовують нежит- 
лові приміщення (приміщення колясочних, машинних відділень ліфтів, 
співцевих площадок) для задоволення власних потреб (крім здійснен
ня підприємницької діяльності), для укладання договорів найму даних 
приміщень використовується фіксована ставка, еквівалентна розміру 
плати за користування житлом (квартирної плати) та плати за утриман
ня житла для мешканців у будинках, не обладнаних ліфтами за 1 і^.

Для орендованих приміщень загального використання орендна 
ставка 3 грн. за 1 кв.метр застосовується у випадку:

- коли орендовані приміщення не мають окремого входу, східних 
площадок, коридорів та санвузлів загального використання в будівлі;

- коли орендарі спільно користуються бойлерними, санвузлами, східними 
площадками, холами, електрощитовими, ліфтами, вентиляційними та інши
ми спеціалізованими приміщеннями, розташованими в одній будівлі.

Доля площі загального використання розрахована для даного 
орендаря у відсотковому співвідношенні до площі будівлі, в якій орен
дується приміщення.

2.4.8. У разі використання орендарем або суборендарем нерухомого 
майна об’єкта оренди за кількома цільовими призначеннями для визна
чення орендної плати необхідно провести зонування об’єкта оренди (виз
начення площі для здійснення кожного з видів діяльності орендаря) з 
подальшим застосуванням для кожної зони відповідних орендних ставок 
і фіксування площ зон у договорі оренди, а при періодичному (сезонно
му) використанні однієї і тієї самої площі для різних видів діяльності не
обхідно враховувати структуру напрямків використання майна у часі.

Приклад: підприємство орендує 100 кв.м, з них 10 кв. м — під гральні 
автомати, а 90 кв.м — під торгівлю промисловими товарами. В дано
му випадку 10 кв.м розраховується за ставкою 20% від вартості май
на згідно з експертною оцінкою, а 90 кв.м — за ставкою 10% від вар
тості майна згідно з експертною оцінкою (згідно з п.6 Методики).

2.4.9. У разі використання орендарем одного приміщення, яке є 
об’єктом оренди за кількома цільовими призначеннями, орендна 
плата нараховується за найвищою орендною ставкою, яка відпові
дає одному виду діяльності, що здійснює орендар.

Приклад: підприємство орендує 100 кв.м під ресторан. З них 20 
кв.м — кабінет директора і бухгалтерія, 40 кв.м — складські при
міщення, 40 кв.м — зала для відвідувачів. У даному випадку на всі 
100 кв.м береться максимальна орендна ставка 15% від вартості 
майна згідно з експертною оцінкою, хоча 20 кв.м під офіс і 40 кв.м 
під склад мають значно менші проценти від вартості майна згідно з 
експертною оцінкою (відповідно 10% і 8%).

2.5. Порядок розрахунку орендної плати при передачі в 
оренду цілісних майнових комплексів.

2.5.1. Розмір річної орендної плати за оренду цілісного майново
го комплексу визначається за формулою:

Опл = Вз х Сор, де
Опл — річна орендна плата,
Вз — залишкова (за балансом, форма №1) вартість орендова

них основних засобів на час оцінки обуєкта оренди, грн.
Сор — орендна ставка, визначена згідно з пунктом 1
2.6. Порядок розрахунку орендної плати при передачі в 

оренду індивідуально визначеного майна (крім нерухомого).
2.6.1 .Розмір орендної плати у разі оренди окремого індивідуаль

но визначеного майна (крім нерухомого) встановлюється за згодою 
сторін, але не менше як 5 % від залишкової балансової вартості 
орендованого майна з урахуванням індексу інфляції.

2.6.2. Орендодавець може здійснювати незалежну оцінку майна, що 
передається в оренду, в такому випадку розмір орендної плати встанов
люється за згодою сторін, але не менше як 5 відсотків від залишкової 
балансової вартості орендованого майна з урахуванням індексу інфляції.

2.7. У разі визначення орендаря на конкурсних засадах, умовами 
конкурсу може бути передбачено більший розмір орендної плати, од
норазова попередня оплата орендної плати на термін дії договору.

2.8. Орендна плата за перший місяць оренди вноситься у формі 
передплати. В подальшому орендна плата повинна вноситися не 
пізніше останнього числа поточного місяця.

3. ПРОВЕДЕННЯ НЕЗАЛЕЖНОЇ ОЦІНКИ ВАРТОСТІ ОБ’ЄКТА 
ОРЕНДИ

3.1. У разі оренди нерухомого майна здійснюється його незалеж
на оцінка. Незалежна експертна оцінка вартості об’єкта оренди по
винна враховувати його місцезнаходження, технічний стан і забез
печеність інженерними мережами. Результати експертної оцінки є- 
як правило, чинними протягом 6 місяців від дня її проведення, якщо 
інший термін не передбачено у звіті з незалежної оцінки.

3.2. Замовником експертної оцінки є орендодавець. Договір на про
ведення оцінки майна укладається в письмовій формі і може бути двох 
чи багатостороннім. Сторонами багатостороннього договору можуть бути 
замовник, суб’єкт оціночної діяльності, а також орендарі комунального 
майна. У випадку, якщо в будівлі декілька орендарів, вартість прове
дення незалежної оцінки компенсується ними пропорційно займаних 
площ. Період між датою проведення незалежної оцінки та датою по
чатку дп договору оренди, як правило, не може перевищувати 6 місяців.

3.3. У разі відсутності суттєвих змін у об’єкті оцінки (поліпшення або 
погіршення стану об’єкта оренди), враховуючи можливу економічну 
недоцільність проведення повторної незалежної оцінки та за наявності 
згоди сторін договору оренди, виконавчий комітет може продовжити 
термін дії вказаної оцінки до 3 років, за погодженням із депутатськими 
комісіями: комісія з питань муніципальної реформи, комунальної влас
ності, приватизації, земельних відносин, підтримки підприємництва, 
комісія з питань реалізації “Стратегічного плану розвитку міста до 2020”, 
економічної політики, програм розвитку спеціальної економічної зони 
"СЕЗ “Славутич”, диверсифікації економіки міста, реалізації програми 
щодо зняття з експлуатації “ЧАЕС” та приведення об’єкта “Укриття” до 
екологічно-безпечного стану, реалізації "Плану дій”, комісія з питань 
місцевого бюджету, фінансів, податкової політики.

3.4. У разі передачі орендодавцем в оренду нерухомого майна 
площею понад 200 кв. метрів звіт про незалежну оцінку майна розг
лядається, рецензується і затверджується виконавчим комітетом 
Славутицької міської ради.

3.5. У разі пер'едачі орендодавцем в оренду нерухомого майна пло
щею до 200 кв. метрів звіт про незалежну оцінку майна розглядається і 
затверджується керівником комунальних підприємств, бюджетних ус
танов та організацій, уповноважених управляти комунальним майном.

3.6. Якщо орендоване нежитлове приміщення є частиною будівлі 
(споруди), то оцінка вартості цього приміщення проводиться безпо
середньо або опосередковано з урахуванням вартості будівлі (спо
руди) в цілому за формулою:

Вп = Вб : Пб х Пп, де
Вп— вартість орендованого приміщення, яке є частиною споруди, грн.
Вб — вартість будівлі (споруди) в цілому (без вартості підваль

них приміщень, якщо вони не експлуатуються орендарем), визначе
на експертним шляхом, грн.

Пб — площа будівлі (споруди) в цілому (без площі підвальних 
приміщень, якщо вони не експлуатуються орендарем), м2

Пп — площа орендованого приміщення, м2.



4. ПОРЯДО К ВИКОРИСТАННЯ ГРОШ ОВИХ КОШ ТІВ, О ТРИМ А 
НИХ ВІД ОРЕНДИ КОМ УНАЛЬНОГО МАЙНА

4.1. Орендна плата повинна зараховуватись на окремий додатко
вий рахунок, відкритий в установі банку орендодавцем (балансоутри- 
мувачем) для обліку надходжень від орендної плати, та повинна спря
мовуватися на поліпшення основних засобів, що знаходяться на ба
лансі орендодавця та поточну його діяльність у такому співвідношенні:

4.1.1 Для орендодавців комунального майна, для яких основним ста
тутним видом діяльності є передача в оренду комунального майна:

* не менше 65%  орендної плати спрямовується на поліпшення 
невід’ємних частин, оновлення об’єктів оренди;

• до 35%  орендної плати спрямовується на поповнення власних 
обігових коштів орендодавців.

Кошторис витрат орендодавця в розмірі 35%  орендної плати, 
що надходить на рахунок, повинен бути узгоджений виконавчим ко
мітетом Славутицької міської ради.

4.1 .2  Для орендодавців комунального майна, для яких здача в 
оренду майна є не основним статутним видом діяльності:

• не менше 70%  орендної плати спрямовується на поліпшення 
невід’ємних частин, оновлення об’єктів оренди;

до 30%  орендної плати спрямовується на поповнення власних 
обігових коштів орендодавців.

Кошторис витрат орендодавця в розмірі 30% орендної плати, яка 
надходить на рахунок, повинен бути узгоджений виконавчим коміте
том Славутицької міської ради.

Даний порядок використання коштів, одержаних від оренди май
на комунальної власності, в разі необхідності може бути змінено при 
розробці проекту місцевого бюджету м.Славутича на наступний рік 
та внесенні змін до нього протягом року.

4.2. В разі необхідності після узгодження з виконкомом Славу
тицької міської ради орендодавець має право використовувати гро
шові кошти, отримані від оренди майна, на термін не більше трьох 
місяців на інші потреби з обов’язковим поверненням запозичених 
коштів на додатковий рахунок.

4.3. Орендодавці зобовуязані в термін до 15 квітня поточного року 
розробити і затвердити на засіданні виконкому Славутицької міської 
ради кошторис витрат на проведення ремонтних робіт будівель та інших 
основних засобів на підртаві розрахунку очікуваної орендної плати, яка 
надійде на додатковий рахунок в поточному календарному році.

5. О РЕНДН І СТАВКИ ЗА ВИКОРИСТАННЯ ЦІЛ ІСНИХ М А Й Н О 
ВИХ КОМ ПЛЕКСІВ  КОМ УНАЛЬНОГО МАЙНА м.СЛАВУТИЧА

6. ОРЕНДНІ СТАВКИ ЗА ВИКОРИСТАННЯ НЕРУХОМОГО МАЙНА

Примітки:
- Для розміщення банкоматів встановити щомісячну фіксовану 

ціну —  100 грн. за 1м2.
- Для розміщення реклами (крім вивісок за призначенням при

міщення) встановити щомісячну фіксовану ціну —  30 грн. за 1м2.

ОБҐРУНТУВАННЯ
Методики розрахунку та порядок вико
ристання плати за оренду майна кому

нальної власності територіальної громади 
міста Славутича

1. О пис проблеми
1.1 У  зв’язку з достроковим закриттям Чорнобильської АЕС та 

зростанням рівня безробіття, скороченням надходжень до бюджету 
та фондів актуальним у нашому місті став розвиток малого та се
реднього підприємництва.

Станом на 01.10.2004р. в м. Славутичі було зареєстровано 1063 фізичні 
особи —  суб'єкти підприємницької діяльності (СПД) і 677 юридичних осіб. 
Щорічно реєструється близько 250 фізичних осіб і 40 юридичних. Саме 
підприємства малого бізнесу є основним контингентом, який орендує для 
своєї діяльності підприємства комунальної власності міста.

До 2002 року орендна плата в м. Славутичі визначалася як фіксо
вана ціна 1 кв. метра, не була пов’язана з експертною оцінкою вар
тості комунального майна. У  відповідності до розташування об’єкта 
застосовувалися знижені коефіцієнти. Таким чином в багатьох ви
падках орендна плата за об’єкти не відрізнялась, хоча об’єкти були 
в різному технічному стані, що ставило підприємців у нерівні умови.

Після закриття Чорнобильської АЕС і передачі житлового фонду та 
соціальної інфраструктури, яка утримувалась за рахунок ДП ЧАЕС, у 
комунальну власність на балансі міста з’явилась певна кількість незад- 
іяних площ та приміщень. Приміщення почали руйнувались через 
відсутність бажаючих взяти їх в користування. Міською радою прийня
то рішення про встановлення знижених орендних ставок, що з одного 
боку сприяло розвитку підприємництва та давало змогу підтримати і 
зберегти в належному стані комунальне майно. Однак така міра зани
жувала орендну плату і знецінювала комунальне майно міста.

Постановою Кабінету Міністрів України № 786 від 4 жовтня 1995 
року була затверджена “Методика розрахунку та порядку використан
ня плати за оренду державного майна”. Згідно з нею орендна плата 
розраховувалася як відсоток від вартості нерухомого майна, визначе
ної експертним шляхом. Цією Постановою були визначені і самі відсот
ки в залежності від цільового призначення використання орендова
ного майна. Статтею 19 Закону України “Про оренду державного та 
комунального майна” органам місцевого самоврядування надавалось 
право установлювати Методику розрахунку та порядок використання 
орендної плати для комунального майна. Рішенням сесії міської ради 
від 14.10.02р. були затверджені ставки орендної плати нижчі, ніж став
ки, встановлені Кабінетом Міністрів. І це на той час було виправдано.

В останній час вільних приміщень в місті майже немає. На вив
ільнені площі є відповідний попит. Настав той час, коли комунальна 
власність може приносити місту невеликий доход у вигляді оренд
ної плати, не обтяжуючи підприємців.

1.2 Обґрунтування неможливості розв’язання проблеми за допо
могою чинного регуляторного акта:

-чинне регулювання ставить суб’єктів підприємницької діяльності 
—  орендарів в нерівні умови;

- чинне регулювання призвело до знецінювання комунального 
майна міста;

- чинне регулювання не відповідає принципам регуляторної політики.
1.3 Суб’єкти на яких проблема справляє негативний вплив на:
підприємців:
- орендарі рівноцінних приміщень знаходяться в нерівних умо

вах стосовно орендної плати;
- не виключено існування неофіційних платежів як різниці між номіналь

ною і ринковою вартістю оренди (у вигляді ренти представникам влади).
органи місцевого самоврядування:
- низька ефективність використання комунальної власності;
- відсутність бюджетних коштів на підтримку у належному стані 

комунальної власності, що не дозволяє отримувати належні доходи 
від її комерційного використання;

населення:
- недоотримання коштів в бюджет на потреби громади.
2. В изначення цілей
Ціллю запропонованого проекту “Про порядок передачі в оренду 

майна комунальної власності територіальної громади міста Славу
тича” є підвищення ефективності використання комунального май
на та зменшення залежності підприємців від органів місцевої влади 
при вирішенні питань про оренду майна комунальної власності.

3. Альтернативи виріш ення проблеми

мунального майна пропонується:
Розробити нове Положення про порядок передачі в оренду май

на комунальної власності територіальної громади м.Славутича та:
- змінити існуючу Методику розрахунку та порядок використан

ня плати за оренду майна комунальної власності територіальної 
громади м. Славутича;

- затвердити новий типовий договір оренди нерухомого майна 
для всіх комунальних підприємств міста;

- встановити нові ставки орендної плати;
У  випадку передачі в оренду:
- підвальних приміщень до відсоткових ставок орендної плати 

застосовувати знижувальний коефіцієнт —  0,7;
5. Обґрунтування можливості досягнення визначених цілей 

у разі прийняття регулюючого акта
Оцінка впливу основних зовнішніх факторів на дію акта.
1-й фактор —  масштаби викупу або купівлі права комунальної 

власності. Нарощення масштабів викупу, купівлі майна права ко
мунальної власності буде звужувати сферу даного регулювання. З 
утвердженням приватної власності на об’єкти нерухомого майна 
прогнозується розвиток сектору з продажу права оренди об’єктів 
нерухомості приватної власності, що може зумовити перегляд ста
вок орендної плати. Зміна ставок можлива також залежно від еко
номічної ситуації в місті та змін норм діючого законодавства.

2-й фактор —  зростання економічної активності в м.Славутич. 
З активізацією підприємницької діяльності попит на оренду майна 
комунальної власності буде зростати, що може викликати обґрун
товане збільшення орендних ставок на ринку оренди і, відповід
но, у сфері оренди майна комунальної власності.

3-й фактор —  зміна реальних доходів населення. Підвищення 
реальних доходів населення зумовить зростання економічної ак
тивності, а зниження реальних доходів впливатиме на економічну 
активність в протилежному напрямку.

Оцінка можливості впровадження та виконання вимог акта
ресурсні можливості для впровадження та виконання запропо

нованого акта оцінюються як достатні.
Періодичність здійснення контролю та нагляду за додержан 

ням вимог акта: згідно з планами роботи відділу з питань кому 
нальної власності, послуг та приватизації виконавчого комітег 
Славутицької міської ради.

6. Розрахунок можливих вигод та витрат
6.1. Визначення того, чиї вигоди та витрати будуть обраховува 

тися (вибір “точки зору’’):
- влада —  орган місцевого самоврядування —  Славутицькг 

міська рада в особі ї ї  виконавчого комітету;
- бізнес-потенційні орендарі об’єктів комунальної власності, е 

тому числі ті, хто бажає приватизувати об’єкт оренди;
- громада —  населення міста.
6.2. Визначення періоду, в межах якого буде проводитися роз 

рахунок вигод та витрат, —  один рік.
Таблиця текстових, числових та монетарних 

вигод та витрат проекту

4. Опис механізм ів і заходів для розв’язання проблеми
 Для розв’язання проблем щодо ефективного використання ко-

7. Визначення показників результативності регуляторного акта
Статистичні показники:
1. Динаміка розміру орендованих площ об’єктів права комуналь

ної власності за фіксований проміжок часу.
2. Динаміка кількості орендованих об’єктів.
3. Динаміка надходжень від орендної плати до бюджету міста 

за фіксований проміжок часу.
Показники, отримані в процесі очікування:
4. Час затрачений на оформлення договору оренди.
5. Офіційні витрати на отримання права оренди майна кому

нальної власності.
6. Неофіційні витрати, сплачені за можливість зменшення став 

ки орендної плати.
7. Розмір орендної плати( зріс/зменшився).
8. Зрозумілість розрахунку орендної плати для СПД-орендарів
8. Заходи, з допом огою  яких буде здійсню ватися відсте-

ження результативності акта
Строки проведення відстеження:
Базове відстеження —  до набрання актом чинності.
Повторне відстеження —  через рік з дня набрання актом чинності.
Вид даних:
- дослідження статистичних показників;
- опитування.
Групи осіб, що відбираються для участі в опитуванні:
Базове відстеження —  СПД, які орендували майно права кому

нальної власності до набрання актом чинності.
Повторне відстеження —  СПД, які уклали договори оренди за 

новими умовами або переуклали діючи договори за новими умо
вами розрахунку орендної плати.



СЛАВУТИЦЬКА МІСЬКА РАДА 
КИЇВСЬКОЇ ОБЛАСТІ

РІШЕННЯ
Про ставки єдиного податку для 

суб'єктів малого підприємництва — 
фізичних осіб

На підставі аналізу діяльності суб’єктів підприємницької діяль
ності без утворення юридичної особи, що працюють по ставках 
єдиного податку згідно з Указом Президента України від 03.07.98 
№ 727/98 “Про спрощену систему оподаткування, обліку та звітності 
суб’єктів малого підприємництва", міськарада

ВИРІШИЛА:

1. Затвердити ставки єдиного податку для суб’єктів малого 
підприємництва -  фізичних осіб згідно з вимогами чинного законо
давства (додаються).

2. Виконавчому комітету (оквартально аналізувати результати 
дії даного рішення та вносити, при необхідності, відповідні пропо
зиції про зміни ставок єдиного податку.

3. Рішення міської ради №414-42-ХХIІІ від 15.03.02 із змінами і 
доповненнями вважати таким, що втратило чинність.

4. Дане рішення вступає в дію з 01.01.2005 року.

Ставки єдиного податку для суб'єктів 
малого підприємництва — фізичних осіб

АНАЛІЗ РЕГУЛЯТОРНОГО ВПЛИВУ 
проекту рішення Славутицької міської ради 

"Про ставки єдиного податку для суб'єктів малого підприємництва — фізичних осіб"
1. Визначення та аналіз проблеми, яку пропонується розв’язати шляхом державного регулювання господарських відносин.
Ставки єдиного податку для для суб’єктів малого підприємництва —  фізичних осіб, які нині діють у м.Славутичі, затверджені рішенням

Славутицької міської ради від 15.03.2002 №414-42-ХХІІІ “Про ставки єдиного податку для суб’єктів малого підприємництва -  фізичних 
осіб’’ і діють з 1 квітня 2002 року.

Розміри ставок диференційовані за 12-ма видами підприємницької діяльності у сфері виробництва і реалізації товарів народного 
користування, побутових та інших послуг, що надаються підприємцями —  фізичними особами.

Станом на 01.10.2004 року єдиний податок сплачували 517 фізичних осіб-підприємців, що складає 49,1% від кількості СПД — фізич 
них осіб, які здійснюють діяльність (на 01.01.03 р. 50,5%; на 01.0104 р. — 56%). Загальна сума сплаченого єдиного податку склала: у 2002 
— 513,3 тис. грн ; 2003 р. —  733,2 тис. грн..; за 9 місяців 2004 року -  614,3 тис. грн.

Найбільше зростання кількості платників єдиного податку відбулося у сфері послуг —  з 156 у 2003 році до 271 у 2004 (54,8% від 
загальної кількості СПД —  фізичних осіб, які здійснюють діяльність у сфері послуг). В той же час кількість СПД —  фізичних осіб платників 
єдиного податку, які здійснюють діяльність у сфері торгівлі, у порівнянні з 2003 роком, зменшилась на 143 і складає 237 СПД —  фізичних 
осіб (40,5% від загальної кількості СПД —  фізичних осіб, які здійснюють діяльність у сфері торгівлі).

За час, що минув, стали помітними окремі недоліки діючих ставок-єдиного податку, а саме:
- недостатньо розвиваються, або взагалі не здійснюються, ті види діяльності, для яких встановлені завищені ставки єдиного податку, 

або ті, які не виділені в окремий вид і СПД сплачують податок за ставкою, встановленою для категорії “Інші послуги”;
- недоотримуються надходження до бюджету за високоприбутковими видами підприємницької діяльності, для яких встановлені зани

жені ставки єдиного податку;
- також при розгляді даного питання, в частині можливості підвищення ставок єдиного податку за окремими видами діяльності, доц

ільно взяти до уваги індекоінфляції, який за період січень 2003 року — листопад 2004 на 01.11.04 р. складає 116,1%.
Суб’єкти, на яких проблема справляє негативний вплив:
- суб'єкти підприємницької діяльності —  фізичні особи, для яких встановлені завищені ставки єдиного податку, або ті, які здійснюють 

діяльність, що не виділена діючим рішенням міської ради як окремий вид діяльності і сплачують податок за ставкою, встановленою для 
категорії “Інші послуги”.

- жителі міста, які не мають змоги отримати певні види послуг, що не надаються в місті, оскільки є малопривабливими для суб’єктів 
підприємницької діяльності (як то: пасажирські перевезення за міськими маршрутами; ремонт та виготовлення металовиробів; ремонт 
парасольок та виготовлення ключів; ремонт дорожніх і галантерейних виробів із натуральних та штучних шкір; прокат речей особистого 
користування та побутових товарів).

2. Цілі державного регулювання:
Метою прийняття проекту рішення є:
- підвищення мотивації громадян до заняття окремими видами підприємницької діяльності, в тому числі тими, які в місті не здійснюються
- легалізація окремих видів підприємницької діяльності;
- збільшення надходжень до місцевого бюджету.
3. Визначення та оцінка прийнятних альтернативних способів досягнення цілей, аргументація переваг обраного способу:

4. Опис механізмів і заходів, які забезпечать розв’язання проблеми шляхом прийняття запропонованого регуляторного акта: 
Механізмом досягнення цілей регулювання є:
- зменшення ставок єдиного податку для окремих низько доходних чи суспільно бажаних видів діяльності;
- встановлення пільгових ставок по сплаті єдиного податку для СПД, які реєструються вперше;
- доповнення переліку видів діяльності новими видами діяльності та встановлення для окремих видів підприємницької ДІЯЛЬНОСТІ 

ставок єдиного податку, які є меншими ніж ставка на "Інші послуги"
- збільшення ставок єдиного податку за видами діяльності, в яких спостерігається стійка тенденція до зростання;
- уточнення змісту окремих видів підприємницької діяльності.
5. Обґрунтування можливості досягнення визначених цілей у разі прийняття регуляторного акта.
Оцінка впливу основних зовнішніх факторів на дію акта:
■ зміна законодавства у напрямку збільшення податкового тиску на СПД —  зумовить зменшення активності суб'єктів малого підприє

мництва та кількості офіційно зареєстрованих СПД;
■ зміна реальних доходів населення — підвищення реальних доходів населення зумовить активний розвиток малого підприємництва, 

зменшення реальних доходів впливатиме на розвиток малого підприємництва в протилежному напрямку.
Ймовірність досягнення визначених цілей ґрунтується на вибраних механізмах регулювання:
- зниження ставок єдиного податку відбуватиметься для тих видів підприємницької діяльності, якими займаються незначна частка 

офіційно зареєстрованих підприємців;
- встановлення низьких ставок єдиного податку для видів діяльності, які, принаймні, офіційно не здійснюються, створить умови для 

реєстрації нових СПД — фізичних осіб;
- підвищення ставок єдиного податку за окремими високодоходними видами підприємницької діяльності не призведе до скорочення 

чисельності таких платників податку.
Оцінка можливості впровадження та виконання вимог акта.
Ресурсні можливості для впровадження та виконання вимог запропонованого регуляторного акта оцінюються як достатні. 
Характеристика механізму компенсації можливої шкоди у разі настання неочікуваних наслідків д ії акта.
Дія акта може зумовити зменшення надходжень коштів до місцевого бюджету від СПД —  фізичних осіб платників єдиного податку, які 

здійснюють види діяльності, по яких зменшується ставка податку, проте дане зменшення компенсується за рахунок підвищення ставок 
єдиного податку для високодохідних видів діяльності, а також за рахунок реєстрації нових СПД.

Періодичність здійснення державного контролю та нагляду за додержанням вимог акта визначається планами контрольної 
роботи відділу економіки та соціального розвитку міста.

6. Визначення очікуваних результатів прийняття акта із застосуванням методу аналізу вигод та витрат.
Органи місцевого самоврядування м. Славутича, інші органи державної влади
Вигоди:
- збільшення надходжень до бюджету;
- збільшення кількості суб’єктів малого підприємництва — . платників єдиного податку;
- створення сприятливих умов для самозайнятості населення;
- підвищення позитивного іміджу органів влади;
- збільшення кількості суспільно бажаних послуг.
Витрати:
- можливе зменшення надходжень до бюджету за окремими видами діяльності, яке може компенсуватися зростанням кількості плат

ників єдиного податку
Суб’єкти підприємницької діяльності 
Вигоди:
- можливість легалізації окремих видів підприємницької діяльності;
- зменшення сплати єдиного податку за окремими видами діяльності;
- можливість освоєння нових видів діяльності, по яких встановлені ставки єдиного податку нижчі, ніж для категорії “Інші послуги”. 
Витрати:
- збільшення сум сплаченого єдиного податку за окремими видами діяльності.
Жителі міста
Вигоди:
- збільшення кількості нових робочих місць;
- поява суспільно бажаних послуг, які на даний час не надаються в місті.
7. Обґрунтування строку дії регуляторного акта.
Термін дії регуляторного акта не обмежується.
8. Визначення показників результативності регуляторного акта.
Статистичні показники:
1. Динаміка надходжень до бюджету від сплати єдиного податку.
2. Динаміка загальної кількості платників єдиного податку.
3. Динаміки кількості суб’єктів малого підприємництва — платників єдиного податку за видами діяльності, де змінилися ставки єдиного податку.
4. Кількість нових видів діяльності.
5. Рівень поінформованості СПД —  фізичних осіб про діючі ставки єдиного податку.
9. Заходи, з допомогою яких буде здійснюватися відстеження результативності акта.
Базове дослідження: кінець І кварталу 2005 року.
Повторне дослідження: кінець III кварталу 2005 року.
Цільова група: суб’єкти підприємницької діяльності (далі —  СПД) —  платники єдиного податку.



ДЛЯ СТАБИЛИЗАЦИИ "С А РК О Ф А ГА"
30 ноября 2004 года на объекте "Укрытие" начинается выполнение 

физических работ по стабилизации строительных конструкций
Символично, что дата начала 

работ совпала с 18-летием суще
ствования этого всемирно извест
ного объекта. Подрядчики, пред
ставители украинско-российского 
консорциума “Стабилизация” , кото
рый выиграл тендер на выполнение 
этих работ и с которым 9 июля это
го года был подписан контракт, 30 
ноября приступят к устройству и 
бетонированию монолитной плиты 
толщиной 0,6 м. На этой плите бу
дут установлены фундаменты для 
металлических опор западной зоны 
“саркофага” .

Эти работы являются началом вы
полнения усиления западного фраг
мента объекта “Укрытие”, так называ
емой контрфорсной стены. Это одно 
из самых сложных стабилизационных 
мероприятий. Сегодня эта конструкция 
вызывает озабоченность специалис
тов, поскольку здесь отмечается на
клон около 50 см стены разрушенного 
четвертого энергоблока в сторону ме
таллических щитов, имеются много
численные трещины и смещения с 
раскрытием от 50 мм до 20 см.

Работы по подготовке к выполне-

нию стабилизационных мероприятий 
начались с момента старта междуна
родного проекта SIP. Вначале был вы
полнен большой объем работ по изу
чению результатов многолетних на
блюдений за строительными конструк
циями, выполнены необходимые ис
следования, разработаны отчетные 
документы. На их основе в 2000 году 
приняты важные программные реше
ния, которые определили необходи
мый и достаточный объем работ по 
стабилизации и послужили указанием 
к переходу на стадию проектирования 
и строительства. Параллельно с этим 
были развернуты работы по строи
тельству объектов инфраструктуры, 
жизненно необходимых для выполне
ния стабилизации. Это и стройбаза, и 
новый санпропускник на 1430 мест, 
центр подготовки подрядного персо
нала, реабилитационный центр, авто
дороги, инженерные сети, реконструк
ция помещений 4 блока ЧАЭС, элект
ро- и водоснабжения и многое другое. 
В октябре 2003 года был завершен 
Рабочий проект стабилизации по ме
роприятиям, определенным как нео
тложные, и выполнена всесторонняя

его экспертиза.
До начала физических работ были 

разработаны проекты производства 
работ, получены разрешения регули
рующих органов. Персонал, который 
приступает к работам по стабилиза
ции “Укрытия”, прошел медицинское 
освидетельствование, биофизический 
контроль, обучение по вопросам ох
раны труда, пожарной и радиационной 
безопасности.

Одним из критических пунктов ре
ализации Плана осуществления ме
роприятий на объекте "Укрытие” явля
ется вопрос рабочей силы. Сегодня на 
площадке остро ощущается дефицит 
персонала подрядных организаций. 
Для решения этой проблемы директор 
ГСП ЧАЭС А. Смышляев ведет пере
говоры со строительными организаци
ями, работавшими на достройке бло
ков Хмельницкой и Ривненской АЭС, 
другими организациями.

На Чернобыльской АЭС уверены, 
что выполнение стабилизации “сарко
фага”, проекта SIP в целом — это 
международная задача, это экологи
ческая безопасность Украины, Евро
пы и мира.

ОБЩЕСТВЕННЫЙ
СОВЕТ:

НИ СЛОВА 
О ПОЛИТИКЕ!

Заседание общественного сове
та в нынешний понедельник про
шло на удивление “неполитично”. 
Его участники обсудили ряд вопро
сов, связанных с изменениями, 
которые необходимо внести в ус
тав этой общественной организа
ции. В частности, особо оживлен
ную дискуссию вызвало предложе
ние изменить порядок приема в 
члены общественного совета. Со
гласно предложению, высказанно
му городским головой и поддержан
ному рядом участников обществен
ного форума города, претенденты 
на членство в совете должны пре
доставить две рекомендации от 
действительных членов совета. 
Это положение обсуждалось дол
го и горячо. В ходе обсуждения был 
высказан ряд возражений, суть ко
торых сводилась к тому, что новый 
порядок приема ни в коем случае 
не должен препятствовать притоку 
в совет новых людей, готовых ра
ботать на благо города. В конце кон
цов присутствующие проголосова
ли за норму, при которой каждый 
претендент должен получить реко
мендацию одного члена совета, а 
решение о его приеме принимает
ся простым большинством голосов 
на заседании. Принято также реше
ние об обязательной ежегодной пе
ререгистрации членов ОС.

Ввиду того, что в эти дни Обще
ственный совет Славутича отметил 
очередную, восьмую годовщину 
своего существования, ряд его чле
нов получили благодарности за ак
тивную работу и жизненную пози
цию. Грамотой ОС награжден и его 
председатель, городской голова 
Владимир Удовиченко.

Кром е то го , на за се д а ни и  
была презентована общ ествен
ная организация “Щ аслива роди
на”, которая недавно зарегистри
рована в С лавутиче. Д еятель
ность организации будет направ
лена на повышение родительс
кой активности в деле воспита
ния и образования детей.* А кти
висты организации уверены, что 
владеют методикой, которая по
зволит семье не только повысить 
интеллектуальны й уровень ре
бенка, но и развить его нрав
ственность и духовность.

Вопросы, задаваемые в рам
ках обсуждения членами совета 
и приглашенными, касались ап- 
робированности предлагаемых 
организацией методик, призна
ния их Министерством образова
ния в целом и педагогической 
общественностью в частности. В 
целом, предлагаемая программа 
не вызвала единодушного одоб- 
рения слушателей.______________

РАЗЫГРАЕМ
"МОЛОДЕЖНУЮ КАРТУ"?!

Корреспонденты нашей газеты в эти неспокойные дни постоянно работали 
на славутичских улицах. Как и обычно, в их задачу входило выяснить, как отно
сятся славутчане к происходящему.

Практически все наши собеседники, вне зависимости от политических убеждений 
и поддержки того или иного кандидата, высказывали обеспокоенность тем, что в поли
тические игры втягивается молодежь. Да что там молодежь— дети, которые воспри
нимают нынешний политический кризис как забавный, “адреналинистый” эпизод.

Мы решили выяснить, действительно ли это так. И попросили охарактери
зовать ситуацию в стране ребят из Молодежного информационного агентства 
Славутича. работающего при Дворце детского творчества. Вот какими мысля
ми поделились начинающие журналисты.

Сьогодні Україна — найбагатша країна світу. У нас, аж три президенти. Од
ного навіть можемо позичити...

Вся та ситуація, що склалась сьогодні в Україні, вже набридла і водночас не 
може не хвилювати. Вся країна поділилась на оранжевих та синіх. Я не вірю!!! 
Тривожно та печально те, що люди сваряться через політику. Люди сваряться 
лише з політичних інтересів, всі з ясовують хто с кандидатів кращий, хто гірший. 
Нещодавно я йшов по вулиці в накидці одного з кандидатів. Мене зупинили два 
чоловіка, років десь під 40, які явно виражали свою політичну нейтральність. 
Вони запитати, чому я підтримую саме цього кандидата. У нас зав’язалась 
розмова, гаряча розмова, дискусія. Мене розлютили некоректність та нечемність 
наших громадян. Люди мене перебивали (я дуже старався не перебивати їх), 
обзивали мене і кандидата, якого я підтримував. За той вечір, я мав розмову 
ще з п’ятьма людьми. Сьогодні всім вже стало ясно, що виходити з політичної 
кризи потрібно будь-яким методом, аби тільки не силовим. Синім та оранжевим 
потрібно ні в якому разі не сваритись, навіть не зберігати нейтралітет щодо 
протилежної сторони, а навпаки об’єднатись, побрататись, подружитись. Муж
ньо пережити цей період життя країни.

Мене дуже радує, що в центрі Києва люди ведуть себе надзвичайно мирно, 
демократично і коректно. Навіть не віриться. Можливо, досить поливати один 
одного брудом? Двовладдя буває. Трьох президентів Україна не витримає.

Іван Ніколайчук
Я считаю, что в ситуации, которая сложилась на данный момент в стране, 

виноваты не простые украинцы, а политики... При этом страдают сами же люди. 
Мне кажется большинство тех, кто сейчас находится на майдане, сами толком 
и не понимают, ради чего они там мерзнут, не ходят на работу, в институты и 
т.д. Ведь многие идут туда просто “за компанию”. Я не понимаю, неужели поли
тикам так безразлично здоровье народа и вообще жизни миллионов людей 
которые там находятся? Мое мнение, что все эти демонстрации просто бред. 
Ведь простые граждане не смогут повлиять на решения Верховного Суда.

Мне кажется, что большинству жителей Украины эти выборы, мягко говоря, 
просто надоели. Я думаю, что самое ужасное это то, что вместе со взрослыми 
на майдане находятся маленькие дети. Ведь они не виноваты, что наши поли
тики не могут найти общее мнение, не могут достойно проиграть...

Мария Гултур 
Подготовила к печати Майя РУДЕНКО

P.S. Министр Украины по делам семьи, детей и молодежи Валентина Довжен
ко обратилась с открытым письмом к народному депутату Украины В.А. Ющенко.

“Шановний пане Ющенко!
Мені, як Міністру України у справах сім’ї, дітей та молоді, упродовж останніх 

двох років Ви постійно пересилаєте сотні листів з проханнями вирішити про
блеми людей, які звертаються до Вас особисто за допомогою. Я та працівники 
наших структур на місцях завжди допомагали вирішувати проблеми громадян і 
будемо робити це й надалі.

У доленосну годину для України я вперше звертаюсь до Вас цим листом як 
Міністр, як лідер Всеукраїнського політичного об’єднання “Жінки за майбутнє", 
як жінка-мати.

Виконуючи волю та прохання тисяч матерів, які звертаються до Міністер
ства, закликаю Вас — не втягуйте наших дітей у жорстокі дорослі ігри. Неприпу
стимо, щоб діти стали заручниками політичних інтриг, які вже призвели до над
звичайної напруги в суспільстві.

Я прошу Вас повернути дітей з холодних вулиць та наметів до своїх осель, 
до своїх батьків. Кому, як не Вам, батькові дорослих і маленьких дітей, відчути 
біль і тривогу матерів і батьків за своїх дітей. Не беріть гріха на душу!

Наберіться мужності, запросіть за стіл переговорів усі політичні сили і на 
основі примирення, взаємопорозуміння спробуйте вирішувати всі питання в 
рамках Конституції і законів України.

Разом з багаточисленною групою жінок-лідерів громадських організацій, жінок- 
матерів я особисто налаштована на переговорний процес.

А щоб мене не звинуватили в тому, що я представляю адмінресурс, готова 
скласти повноваження Міністра в ім’я миру і стабільності.

Зробіть чоловічий крок.
Вірю, що переможе здоровий глузд”.

УВАЖАЕМЫЕ РУКОВОДИТЕЛИ 
ООО "ИМПУЛЬС-СЛАВУТИЧ"!

Обращаюсь к вам с цель выражения глубокой признательности и информи
рования о том, насколько приятное впечатление произвели результаты выпол
ненной специалистами вашей организации работы (напомню, что я делал вам 
заказ 13.10.04 на подключение кухни, установку (замену) коренных вентилей и 
ремонт смесителя).

Не хочу обижать профессию сантехников, но сформированные за многие 
десятилетия стереотипы о том, что представитель этой профессии должен 
заявиться в то время, когда заказчик услуг уже забыл о заказе, и быть при этом 
пьяным, грязным и матерящимся, ваши люди разрушили в одночасье Вы под
купили меня (как квартиросъемщика) компетентностью ваших специалистов, 
уважительным отношением и, что самое главное, качеством выполненной в 
кратчайшие сроки работы.

Выражаю благодарность за то, что именно люди вашей компании напомни
ли мне прописную истину, которая должна отражать суть взаимоотношений 
заказчика и исполнителя: клиент — всегда прав Банально, но, тем не менее, 
во многих ли компаниях Славутича, в отношении к себе (как к клиентам) мы 
сталкиваемся с ощущениями, что так оно и есть?

Именно на основаниях вышеизложенного я поздравляю вас с тем, что вам 
удается прививать людям эти ощущения качественным и ответственным вы
полнением работ.

К большому моему (и, наверное, не только моему) сожалению, я не знаю, в 
чьей компетенции находится обслуживание нашего дома (возможно, это есть 
недостаток или недоработки менеджмента компании), но более чем уверен, 
что ООО “Импульс-Славутич”, несмотря на жесткую конкуренцию, в ближай
шее время завоюет соответствующую качеству предоставляемых услуг нишу 
на рынке Славутича (а то и Украины), чего я вам искренне желаю,

С уважением, Ю.М.МАЦЕГОРА

СЗАТ "ГРАНДВІС" ПОВІДОМЛЯЄ
Чергові загальні збори акціонерів відбудуться 18 січня 2004 року, об 11.00, 

за адресою: м. Чернігів, проспект Миру, буд. 21а.
Порядок денний
1. Звіт Правління про результати фінансово-господарської діяльності СЗАТ 

“ГРАНДВІС” за 2004 рік та затвердження плану роботи СЗАТ “ГРАНДВІС” на 2005 рік.
2. Затвердження балансу СЗАТ “ГРАНДВІС” за 2004 рік та звіт Ревізійної 

комісії СЗАТ “ГРАНДВІС”.
3. Про внесення змін до складу Правління СЗАТ “ГРАНДВІС”.
4. Затвердження порядку розподілу прибутку СЗАТ “ГРАНДВІС” за 2004 рік.
5. Про збільшення розміру статутного фонду СЗАТ "ГРАНДВІС".
6 . Затвердження Додатку № 1 до Статуту СЗАТ "ГРАНДВІС”.
Реєстрація акціонерів СЗАТ ТРАНДВІС" буде проводитись з 10.15 до 10.45. Для

участі у зборах акціонерам при собі необхідно мати документ, який посвідчує особу, 
а представникам акціонерів — документ, який посвідчує особу, та довіреність на 
право участі у зборах, оформлену відповідно до чинного законодавства України.

Інформація про збільшення статутного фонду Товариства
1. Мотив збільшення статутного фонду СЗАТ “ГРАНДВІС”: статутний фонд 

СЗАТ ТРАНДВІС” збільшується з метою підвищення ефективності роботи СЗАТ 
ТРАНДВІС”, а також у зв’язку з вимогами Закону України “Про страхування”.

2. Спосіб збільшення статутного фонду СЗАТ “ГРАНДВІС”: статутний фонд 
СЗАТ “ГРАНДВІС” збільшується за рахунок реінвестиції дивідендів шляхом до
даткового випуску акцій існуючої номінальної вартості.

3. Розмір збільшення статутного фонду СЗАТ “ГРАНДВІС” — 1000 000 (Один 
мільйон) гривень.

4. Проект змін до Статуту СЗАТ “ГРАНДВІС”, пов’язаних із збільшенням 
розміру статутного фонду:

Пункт 5.1 Статуту СЗАТ “ГРАНДВІС" викласти в такій редакції:
“Статутний фонд Товариства становить 7800 300,00 (Сім мільйонів вісімсот 

тисяч триста) гривень і поділений на 78 003 (Сімдесят вісім тисяч три) прості 
іменні акції номінальною вартістю 100 (Сто) гривень кожна. Форма 
випуску визначена як документарна”.

5. Дані про кількість акцій, які випускаються додатково, та їх загальну вартість: 
планується випустити 10 000 (Десять тисяч) простих іменних акцій загальною 
номінальною вартістю 1000 000 (Один мільйон) гривень.

6. Номінальна вартість акцій'СЗАТ “ГРАНДВІС” залишається незмінною і 
становить 100 (Сто) гривень.

7. Права акціонерів при додатковому випуску акцій СЗАТ ТРАНДВІС": акц
іонери СЗАТ “ГРАНДВІС” мають рівне право на придбання акцій, що випуска
ються додатково за рахунок реінвестиції дивідендів.

3. Дата початку і закінчення подання заяв акціонерами у разі їх згоди на 
направлення нарахованої кожному з них суми дивідендів на збільшення розм
іру статутного фонду СЗАТ "ГРАНДВІС": подання заяв буде проводитись удень 
проведення загальних зборів акціонерів СЗАТ “ГРАНДВІС”.

9. Порядок відшкодування власникам акцій збитків, пов’язаних із змінами 
статутного фонду СЗАТ “ГРАНДВІС”: збитки, пов’язані зі збільшенням статут
ного фонду СЗАТ ТРАНДВІС”; не передбачаються. У разі документально 
підтвердженої наявності збитків вони відшкодовуються відповідно до вимог 
чинного законодавства України.



ТАРИФИ НА 
ЕЛЕКТРОЕНЕРГІЮ 

НА ГРУДЕНЬ 2004 Р.
Згідно з “Умовами та Правилами 

здійснення підприємницької діяльності 
з постачання електроенергії за регуль
ованим тарифом”, постановами НКРЕ 
№ 47 від 22.01.2001 р „ № 686 від

25.06.2002 р. та Законом України від 
29.06.2004 р. №1914 “Про міський елек
тричний транспорт”, на грудень 2004 р. 
по ВАТ ЕК “Чернігівобленерго” вводять
ся в дію такі роздрібні тарифи: 

коп./кВтг

Відповідно до Постанови НКРЕ від 
22.10.2004р. № 1030 “Про порядок ди
ференціювання за годинами доби та- 

 р ифів на електроенергію, яка викори
стовується для зовнішнього освітлен
ня населених пунктів” розрахунки за 
електричну енергію, яка підпускаєть
ся на потреби зовнішнього освітлен
ня, здійснюються за тарифом 5 коп./ 
кВтг (без ПДВ) у межах зон доби з 
17.00 до 7.00 годин. В інші години доби 
застосовується роздрібний тариф дру
гого класу напруги. Для визначення 
обсягів електричної енергії, спожитої 
на потреби зовнішнього освітлення 
населених пунктів, мають використо
вуватися окремі прилади диференц
ійованого обліку електроенергії, уне
сені до Державного реєстру засобів 
вимірювальної техніки, допущені до 
застосування в Україні. Указані тари
фи застосовуються при розрахунках за 
відпущену електроенергію між місце
вими органами влади, установами, 
підприємствами, організаціями, які 
володіють та (або) експлуатують ме
режі освітлення і споживають елект
ричну енергію на потреби зовнішньо- 

. го освітлення та фінансуються на ці 
М л і за рахунок місцевого бюджету, і 
е нергопостачальною Компанією. 

Примітки:
1. Відповідно до постанови НКРЕ №

40 від 11.01.2002 р., з 1 лютого 2002 р. 
електроенергія на потреби опалення та 
гарячого водопостачання споживачам 
(крім населення, установ виконання по
карань, лікувально-трудових профілак
торіїв та слідчих ізоляторів, релігійних 
установ, електротермічних установок 
саун (лазень) на підприємствах (в 
організаціях), які здійснюють фізкуль
турно-оздоровчу та спортивну 
діяльність, займаються медичною прак
тикою (якщо здійснення цих видів діяль
ності підтверджене відповідними ліцен
зіями), незалежно від потужності елек
тронагрівальних приладів відпускаєть
ся за двозонними тарифами, диферен
ційованими за періодами часу. Ставка 
тарифу розраховується множенням 
встановлених тарифів для споживачів 
на тарифний коефіцієнт: нічний період 
— 0,4, денний період — 1,8.

2. У разі відсутності окремого дво
зонного обліку (наявність загального 
обліку обов’язкова) обсяги електрое
нергії на потреби опалення та гарячо
го водопостачання розраховуються на 
підставі додатку до договору “Порядок 
та режим роботи електронагрівальних 
установок ” та (або) акта, який визна
чає частку споживання енергії на опа
лення та гаряче водопостачання від 
сумарного споживання і оплачується 
за денною ставкою тарифу.

Роздрібні тарифи розраховані на підставі таких даних:

КОНЦЕПЦІЯ ВДОСКОНАЛЕННЯ 
ЗАКОНОДАВСТВА У  СфЕРІ НАДАННЯ ПІЛЬГ

(п р о ект, з у р а ху в ан н я м  п р о п о зи ц ій , щ о  н ад ій ш л и  під  час публ ічного  обговорення)

(Закінчення. Початок у № 48)
Основними завданнями Концепції є:
- удосконалення діючої системи 

безготівкового надання пільг шляхом 
запровадження механізму адресного 
фінансування підприємства за фак
тично надану пільгову послугу грома
дянину, який має на неї право;

- створення дієвих механізмів 
здійснення соціальної політики, коор
динація діяльності інших суб’єктів 
соціальної політики на засадах відкри
тості, прозорості, ефективності шля
хом адресного надання пільг, в тому 
числі у грошовій формі;

- створення інституційного механі
зму поступового, поетапного запро
вадження готівкової форми надання 
пільг як за їх видами, так і за категор
іями отримувачів пільг;

’  - безкоштовне забезпеченя засо
бами обліку житлово-комунальних по
слуг громадян, які мають право на 
відповідні пільги;

- розроблення соціального та еко
номічного обгрунтованих розрахунко
вих норм споживання послуг за вида
ми пільг на одну особу диференційо
вано по регіонах;

- розробка та затвердження поряд
ку виплати громадянам, які мають 
право на пільги готівки, у грошовому 
еквіваленті норми споживання послуг, 
з оплатою ними за фактом і якістю на
даної послуги;

- уніфікація порядку обрахування 
вартості пільг за соціально-економіч
ними нормами споживання послуг;

- запровадження електронного 
соціального паспорту для відповідних 
категорій осіб на базі системи Єдино
го державного автоматизованого реє
стру осіб, які мають право на пільги;

- реалізація системного підходу до 
визначення розміру видатків держав
ного бюджету на належне фінансове 
забезпечення надання пільг у гро
шовій формі;

- посилення контролю за викорис
танням бюджетних призначень, що 
передбачені у державному бюджеті на 
надання пільг у грошовій формі окре
мим громадянам;

- додержання права і законних інте
ресів юридичних осіб, які надають по
слуги громадянам на пільгових умовах, 
шляхом своєчасного відшкодівання їх 
витрат за фактично надані послуги;

- проведення індексації готівкової 
виплати пільг з урахуванням зростан
ня вартості наданих послуг;

- підготовка пропозицій про внесен
ня змін до законодавчих актів стосов
но запровадження механізму надання 
пільг у грошовій формі з попереднім 
публічним обговоренням цих змін;

- розроблення правових засад 
Соціального Кодексу України.

Концепція грунтується на рішення 
Кабінету Міністрів України щодо:

- запровадження системи персон
іфікованого обліку громадян, які ма
ють право на пільги;

- визначення головними розпоряд
никами коштів місцевих бюджетів, що 
спрямовуються на здійснення заходів 
з виконання державних програм соц
іального захисту, головних управлінь, 
відділів та інших сомостійних струк
турних підрозділів місцевих держад
міністрацій, виконавчих органів рад, 
до компетенції яких належить вирі
шення питань соціального захисту 
населення;

- створення системи Єдиного дер
жавного автоматизованого реєстру 
осіб, які мають право на пільги.

З метою координації дій органів вла
ди та громадськості передбачається 
створення Міжвідомчої комісії з питань 
організації підготовки проектів відпові
дних нармативно-правових актів, прове
дення наукових досліджень та експерт
них оцінок соціальної і фінансово-еко
номічної ефективності впровадження 
системи адресного надання пільг, в тому 
числі у готівковій формі, а також прове
дення інформаційно-роз”яснювальної 
роботи щодо реалізації Концепції.

ОПТИМАЛЬНИЙ ВАРІАНТ

Концепцією пропонується найбільш 
соціально виправданий варіант удоско
налення системи соціального захисту 
громадян шляхом збереження надання 
пільг у безготівковій формі на базі ве
дення місцевими органами праці та соц
іального захисту населення персоніфі
кованого обліку громадян, які мають 
право на пільги, та поступово запровад
ження адресного надання пільг у гро
шовій формі (що передбачатиме поси
лення контролю за використанням бюд
жетних призначень на надання пільг з 
оплати проїзду в транспорті загального 
користування за карткою пільговика, та 
одночасне запровадження механізму 
надання інших видів пільг у грошовій 
формі за згодою осіб). При цьому гро
шовий еквівалент пільг, що виплачений 
готівкою, не враховується у сукупному 
доході сім’ї' пільговика, при визначенні 
права на інші державні соціальні вип
лати та субсидії.

Це дасть можливість забезпечити: 
реалізацію права громадян на соц

іальний захист;
збереження існуючої ситеми безготі

вкових відшкодувань на покриття збитків 
підприємствам, якими надаються послу
ги пільговикам на адресній основі;

розроблення і затвердження на за
конодавчому рівні соціально та еконо
мічно обгрунтованих розрахункових 
норм споживання послуг за видами пільг 
на одну особу диференційовано по ре
гіонах;

впровадження системи готівкових 
виплат за згодою громадян, які мають 
право на пільги на норму послуги перед
бачену законом;

добровільність вибору кожного гро
мадянина, який має право на пільгу без
готівкової системи її отримання або от
римання готівки на норму пільги;

дотримання встановлених соціаль
них нормативів;

виплату громадянам, які мають пра
во на пільги готівки в грошовому еквіва
ленті норми пільги для подальшої оп
лати ними підприємству-надавану по
слуги по факту її отримання з урахуван
ням якості наданої послуги;

покращення якості надання пільго
вих послуг, в тому числі шляхом реалі
зації права відповідних категорій насе: 
лення на забезпечення сучасними ви
дами послуг, таких як кабельне телеба
чення, мобільний зв”язок, послуги Інтер- 
нету тощо;

економне споживання громадянами 
пільгових комунальних послуг;

впровадження уніфікованого поряд
ку обрахування пільг у грошовій формі 
на базі соціально-економічних норм спо
живання послуг;

зменшення витрат на реалізацію 
соціальних послуг програм за рахунок 
автоматизації складових процесів та 
всебічного контролю за наданням і ви
користанням пільг;

ефективне виконання програм соц
іального захисту населення шляхом ве
дення персоніфікованого обліку грома

дян, які мають право на пільги;
можливість отримувати пільги, за 

добровільним вибором особи, яка 
має право на пільги, як у готівковій так 
і у безготівковій формі;

поетапне запровадження готівко
вої форми надання пільг як за їх ви
дами так і за категоріями пільговика;

створення належних механізмів 
для використання права на пільги, 
громадянами які проживають в 
сільській місцевості;

системне нормативно-правове за
безпечення єдиного порядку надання 
пільг громадянам;

здійснення у встановленому по
рядку формах нагляду та контролю за 
додержанням законодавства про соц
іальний захист населення України.

ВПРОВАДЖЕННЯ

На основі Концепції передбачаєть
ся здійснити розроблення заходів 
щодо:

об’єднання зусиль органів законо
давчої та виконавчої влади для поси
лення ефективності діючої системи 
соціального захисту населення;

створення інституційного механіз
му поступового переходу на надання 
пільг окремим категоріям громадян у 
грошовій формі через запроваджен
ня електронного соціального паспор
ту для відповідних категорій осіб;

удосконалення механізму розра
хунків між органами праці та соціаль
ного захисту населення і надавачами 
послуг за фактично надані послуги за 
карткою пільговика;

опрацювання механізмів оплати 
житлово-комунальних послуг органа
ми виконавчої влади за громадянина, 
який має право на 100-відсоткову 
пільгу на споживання житлово-кому
нальних послуг;

проведення апробації механізму 
надання пільг окремим категоріям гро
мадян у грошовій формі з оплати жит
лово-комунальних, транспортних по
слуг, послуг зв”язку та інших;

удосконалення чинного законодав
ства з пільгового проїзду громадян, з 
попереднім публічним обговоренням 
внесення відповідних змін до чинних 
нормативно-правових актів, а також 
запропонованих вперше;

проведення інформаційно-роз'яс
нювальної роботи серед населення 
щодо доцільності запровадження ад
ресного надання пільгу грошовій формі;

запровадження постійного моніто
рингу надання пільг окремим катего
ріям громадян у грошовій формі;

розроблення соціально та еконо
мічно обгрунтованих розрахункових 
норм споживання послуг за видами 
пільг на одну особу диференційова
но по регіонах;

підготовки пропозиції про внесен
ня змін до відповідних законодавчих 
актів та розроблення законопроекту 
про надання пільг окремим категорі
ям громадян у грошовій формі;

розроблення та здійснення програ
ми забезпечення пільгових категорій 
громадян лічильниками обліку житло
во-комунальних послуг (газ, теплопо
стачання, холодна та гаряча вода).

Впровадження Концепції сприяти
ме здійсненню системного надання 
пільг громадянам, як у безготівковій 
так і у грошовій формах та розроблен
ню необхідних нормативно-правових 
і соціальних засадах для поступового 
запровадження адресного надання 
п ільг у грошовій формі на д об 
ровільній основі.

СЛОВА ПОДЯКИ
Хочу висловити свою подяку міському відділу куль

тури та дитячій школі мистецтв за те, що в таку тяжку 
для країни годину вони дарують людям зустріч з пре
красним.

25 листопада цього року мої учні з великою насо
лодою дивилися виставу “Лісова пісня” (керівник-поста- 
новник Тетяна Криворучко). Порадувала гра усіх дітей. 
Особливо хочу відзначити виконавців головних ролей 
Олену Стрижакову (Маска), Олександра Філатова (Лу
каш), Кристину Титенко (Килина), Надію Кардаш (мати).

Ця театральна зустріч ще раз нагадала усім нам, 
дітям та дорослим, що тільки взаємна любов та повага 
врятує нас від катастрофи.

Ще раз дякую, з повагою, вчитель ЗОШ №3 
Надія Самойленко

О ГОЛОШ ЕННЯ
Відділ з питань комунальної власності, послуг та 

п р и в а ти за ц ії С л авутиц ько го  м іс ь кв и ко н ко м у  на 
підставі рішення ком ісії з питань реформування та 
розвитку житлово-комунального господарства продов
жує конкурс по відбору підприємств для надання по
слуги з вивозу та утилізації твердих побутових відходів 
від населення міста. Дата надання послуг перемож
цем конкурсу —  з 1 січня 2005 року.

Заявки на участь у конкурсі приймаються до 17 го
дини 7 грудня 2004 року. Дата проведення конкурсу —  
8 грудня 2004 року. З умовами конкурсу можна ознай
омитись у відділі з питань комунальної власності, по
слуг та приватизації за адресою м.Славутич, Цент
ральна площа, кабінети №№ 418, 419.

Заявка подається в запечатаному конверті .
Довідки за телефонами: 2-36-60, 3-01-84.



О ТОМ, КАК 
КОРРЕСПОНДЕНТ "ТС" 

БАНДФОРМИРОВАНИЕ 
РАЗОРУЖИЛ

Честно скажу — “бандформирование” состояло из двух паца
нов лет 10 — 11, которые гулялись по Московскому кварталу и 
развлекались тем, что бросали под ноги и колеса проезжающих 
детских колясок петарды. Ошарашенные натиском разъяренной 
“тетки”, пацаны отдали пачку из 60 петард абсолютно безропотно.

Не успела я возгордиться, как поняла, что мои предыдущие ге
роические усилия были совершенно напрасны: петарды можно было 
купить здесь же — у торговцев на Московском. Опрошенные на го
родских улицах школьники сообщили, что купить петарды можно и 
на Центральном (привокзальном) рынке. Говорят, попадаются они и 
в киосках. Так или иначе, но петарды в городе купить несложно.

“Взрывпакеты” были переданы непосредственно городскому 
голове, который пообещал, что отдел торговли обязательно раз
берется с тем, кто, где, как и на каких основаниях торгует всей 
этой “пиротехникой”. Наверня^і компетентные службы разберутся 
в вопросе. Наверняка виновные будут наказаны. Во всяком слу
чае, надеяться на это позволяет опыт прошлогодних новогодних 
праздников, когда славутичская милиция в результате рейдов со
ставила 6 админпротоколов, изъяла 453 единицы различного рода 
петард, продавцы лодверглись штрафам.

И, тем не менее, рассчитывать, что победить детскую страсть к 
взрывпакетам удастся только административными мерами, не при
ходится. Штрафы за реализацию подобного товара не слишком ве
лики, а доход изряден. Поэтому, думается, гораздо резоннее обра
титься к родителям потенциальных “подрывников”: пожалуйста, не 
поленитесь прочитать инструкцию и меры предосторожности, кото
рые размещены на упаковке петард. На той, в частности, которая 
была изъята у пацанов в Московском, четко указано, что продажа 
этого товара в руки детям до 18-ти строго воспрещена. Кроме обыч
ных, логичных и понятных любому нормальному человеку правил 
пользования (как-то: не бросать под ноги и в толпу, с балконов и из 
окон, не использовать ближе чем на стометровом расстоянии от 
больниц, школ, жилых домов, детсадов и других общественных зда
ний), там есть и упоминание о мерах предосторожности. Вот они-то 
как раз и заслуживают особого внимания. Во-первых, сами изгото
вители относят свои изделия ко второму классу опасности. Во-вто
рых, предупреждают о том, что якобы погасшие петарды нельзя 
пытаться поджечь вторично — это чревато травматизмом. В-третъ- 
их, к невзорвавшимся петардам нельзя приближаться в течение 15 
минут— они еще вполне могут рвануть с самыми непредсказуемы
ми последствиями. В-четвертых, цитирую, “нейтрализация средств 
производится путем выдерживания в воде в течение 24 часов”. Это 
ж надо, какая взрывоспособность у простенького изделия! И нако
нец, изготовитель рекомендует не пользоваться изделиями, кото
рые побывали в воде, а затем были высушены или вообще “непра
вильно хранились”, — будто запрещенные к реализации без спец- 
лицензии пиротехнические средства могут храниться правильно!

Черниговские травматологи рассказывают десятки случаев, когда 
петарды, взрываясь в руках у детей, наносили им заметные увеч-»я. От 
подобного не застрахован никто, и то, что в Славутиче пока не было 
таких тяжелых случаев, не гарантирует,, что завтра они не появятся. 
Иными словами, господа родители, постарайтесь втолковать своим 
детям, с чем они играют на самом деле. Возможно, тогда спрос на все 
эти ‘изделия”, который, как известно, рождает предложение, поумень- 
шится Глядишь, ребятишки останутся целее. Да и нервы у всех оста
нутся спокойнее — особенно в суете охвативших город митинговых 
страстей. Иногда ведь для того, чтобы начался серьезный конфликт, 
может хватить простого, но вовремя сделанного взрыва петарды... 
__________________________________________ Майя РУДЕНКО

Відділ з питань захисту прав споживачів торгівлі та по
слуг інформує щодо ситуації, яка виникла на сьогоднішній 
день у м. Славутич із продажу піротехнічних виробів.

Торгівля піротехнічними виробами в Україні регламентується 
законодавчими актами, такими як: Закон України “Про захист прав 
споживачів”, Постанова Кабінету Міністрів України “Про порядок 
заняття торговельною діяльністю”, та спеціальним нормативно- 
правовим актом у цій сфері -торгівлі —  наказом Міністерства 
внутрішніх справ “Про затвердження тимчасових правил обігу в 
Україні побутових піротехнічних виробів".

Відповідно до наказу Міністерства внутрішніх справ, піротех
нічний виріб побутового призначення — виріб, призначений для 
розваг (проведення феєрверків), який вільно продають населен
ню та поводження з яким не потребує спеціальних знань та нави
чок, а використання — з дотриманням вимог інструкції' із викори
стання, яка додається до піротехнічного виробу або наноситься 
на його споживчому пакуванні. Вільному продажу населенню 
підлягають піротехнічні вироби І, II, III класу.

Продаж побутових піротехнічних виробів здійснюється через 
спеціалізовані підприємства торгівлі та спеціалізовані відділи 
(секції) підприємств з універсальним асортиментом продоволь
чих товарів, приміщення яких обладнані згідно з вимогами охоро
ни праці, пожежної безпеки та відповідають технічним, санітар
но-гігієнічним, технологічним нормам і правилам.

Побутові піротехнічні вироби, які надходять у продаж, мають 
бути з паспортом який засвідчує відповідність побутового піро
технічного виробу вимогам нормативної документації, а також із 
супровідними документами, передбаченими законодавством.

Продаж побутових піротехнічних виробів здійснюється за на
явності інструкції із застосування (експлуатації).

Забороняється продаж:
1) побутових піротехнічних виробів, які не мають або втратили 

ідентифікаційні ознаки, з простроченим терміном придатності або 
з простроченим гарантійним терміном, а також неякісних, забра- 
кованих, та без інструкції із застосування (експлуатації);

2) побутових піротехнічних виробів на ринках;
3) побутових піротехнічних* виробів через підприємства коміс

ійної торгівлі.
Контроль за діяльністю, пов’язаною з обігом піротехнічних виробів, 

проводять відповідні служби МВС України, МНС України та інших 
центральних органів виконавчої влади у межах своєї компетенції.

З метою забезпечення безпеки населення міста відділ з пи
тань захисту прав споживачів торгівлі та послуг ознайомив 
суб’єктів підприємницької діяльності з правилами обігу в Україні 
побутових піротехнічних виробів. 

Інформацію підготовлено відділом з питань захисту 
прав споживачів, торгівлі та послуг

СЛАВУТИЧ В ЗЕРКАЛЕ 
  СТАТИСТИКИ

5 ГРУДНЯ -  
ДЕНЬ СТАТИСТИКИ

Термін “статистика” уперше введений в науковий обіг у Німеч
чині у 1749 році. Цей термін пов’язувався із системою фактів, які 
характеризували державний лад. Потім під ним стали розуміти всю 
сукупність знань про державу. Тому, чим повніше в наукових роз
робках використовуються результати статистичних досліджень, тим 
кращим буде наше знання дійсності.

Відділ статистки у Славутичі — це структурний підрозділ Головного 
управління статистики у Київській області. Він був заснований 1994 року. 
Першим керівником була Катерина Андріївна Проценко, якій довелось 
розпочати роботу з нуля. На сьогодні у відділі працює 4 чоловіки.

Відділ статистики у межах своєї компетенції забезпечує реалі
зацію державної політики в галузі статистики, обліку та статистич
ної звітності з метою одержання достовірної інформації про соц
іально-економічне становище міста.

Відділ статистики виконує такі функції:
- забезпечує збирання державної статистичної інформації, ана

лізує результати діяльності галузей економіки, їх технічне пере
оснащення, розвиток соціальної сфери, ефективності суспільного 
виробництва,

- здійснює спостереження за динамікою цін і тарифів на товари 
і послуги, вивчає громадську думку з найбільш гострих проблем 
суспільно-політичного життя міста;

- проводить обробку одержаної державної статистичної інфор
мації на базі єдиної методології і сучасної інформаційної техно
логії, забезпечує гласність зведених статистичних даних;

- забезпечує збереження і захист статистичної інформації, дотри
мання державної та комерційної таємниці юридичних осіб.

З нагоди професійного свята хочеться привітати працівників 
відділу статистики нашого міста К.А. Проценко, Т.Л. Суворову, а 
також усіх колишніх співробітників, щиро побажати їм плідної ро
боти на благо України, щастя, міцного здоров’я, родинного затиш
ку, радості і добра.

Л. РІПИЧ, начальник відділу статистики у м. Славутичі

По состоянию на 1 ноября 2004 года в Славутиче проживало 
 24 455 человек. В целом по Киевской области в течение 9 меся
цев текущего года наблюдалась тенденция к сокращению числен
ности населения, в основном, по причинам естественного харак
тера. Так, если на 1 января 2004 года в области насчитывалось 
1793,9 тысячи человек, то на 1 сентября — 1785,0 тысячи чело
век. Таким образом, общий коэффициент природного прироста 
населения в области составляет минус 8,0. Наш город остается 
единственным на Киевщине, где этот коэффициент положителен 
— 3,2. За 9 месяцев уходящего года население Славутича увели
чилось на 57 человек за счет естественного прироста. За это вре
мя в городе родилось 163 новых жителя, тогда как из жизни ушло 
105 человек. Браков за три квартала 2004 года зарегистрировано 
113, число разводов, к счастью, несколько отстает от числа бра
ков, их за это же время зарегистрировано 94.

Любопытен сравнительный анализ уровня заработной платы в 
Славугиче и на Киевщине в целом. Так, средняя заработная пла
та в январе — сентябре по Славутичу составляла 1161,5 грн. Без 
учета ГСП “ЧАЭС” и “АРСа” заработная плата среднестатистичес
кого славутчанина составляет 505,63 грн., что на 87 грн. больше, 
чем за такой же период прошлого года. Тогда средняя заработная 
плата составляла 418,6 грн. Надо сказать, что если не учитывать 
в данных показателях зарплату работников ЧАЭС, средняя зара
ботная плата славутчан в целом ниже средней заработной платы 
по Киевщине. В Киевской области она равна 470,49 грн., а в це
лом по Украине 465,94 грн.

Приятно осознавать, что, несмотря на монопрофильную спе
цифику Славутйча, в 2004 году здесь активно развивалось про
мышленное производство. Темп роста составил 116,9% в срав
нении с аналогичным периодом 2003 года. Объемы реализо
ванной продукции, работ, услуг в отпускных ценах предприятия 
(без НДС и акциза) за 9 месяцев текущего года достигли 22 
941,7 тысячи грн.

1. За период с 22 по 26.11.04г. подготовлено за неуплату квар
тплаты и коммунальных услуг 7 исков в суд на следующих квар
тиросъемщиков:

2. Составлено 20 протоколов об административном право
нарушении на следующих квартиросъемщиков:

Директор КП ЖКЦ И.Н.ЖАБОЛЕНКО

КОМУ ДОЛЖЕН -  
ВСЕМ ПРОЩАЮ

Согласно информации, предоставленной жилищно-комму
нальным центром, по состоянию на 24 ноября жителями города 
оплачено не более 70% начисленной за октябрь платы за ком
мунальные услуги. Так, в октябре славутчане получили комму
нальных услуг на сумму 858 073,46 грн. В счет оплаты услуг по
ступило 61 155,78 грн. Кроме того, задолженность славутчан КП 
ЖКЦ на 01.11.04 составила 1263 761,96 грн. по жилому фонду и 
305 387,81 грн. по участку общежитий. Как видим, долг славут
чан за потребленные коммунальные услуги весьма приличен.

В текущем месяце сотрудниками ЖКЦ составлено 130 прото
колов на административную комиссию. За это же время по 7 
протоколам долги полностью оплачены. В настоящее время КП 
ЖКЦ подало 15 исков в суд на жильцов, которые систематичес
ки не оплачивают потребленные коммунальные услуги. По суду 
предприятием получено 2830,92 грн., по протоколам 38 930,24 
грн. Всего собрано долгов 41 761,16 грн. Нетрудно посчитать 
убытки предприятия при таком уровне оплаты.

ВИКОНАВЧИЙ КОМІТЕТ СЛАВУТИЦЬКОЇ МІСЬКОЇ РАДИ 
ОГОЛОШУЄ КОНКУРС НА ЗАМІЩЕННЯ ВАКАНТНИХ ПОСАД:

• голова комітету по фізичній культурі та спорту;
• спеціаліст І категорії з нагляду за безпечною експлуатацією 

будівель, споруд та інженерних мереж (інженер-будівельник);
• спеціаліст І категорії з технічного нагляду за станом житло

вого фонду, проведенням ремонтних робіт та реконструкцією 
обґєктів комунальної власності (технік-будівельник);

головний спеціаліст відділу бухгалтерського обліку.
Вимоги до кандидатів, які бажають взяти участь у конкурсі: гро

мадянство України, вища освіта за відповідним напрямком, стаж 
роботи за фахом не менше 3 років, володіння українською мовою 
та уміння працювати з комп’ютером.

Термін подачі документів до конкурсу— місяць з дня оголошення.
Документи приймаються за адресою: 07100, м.Славутич, 

Центральна площа, 7, кім.412.
- Довідки за телефоном: 3-01-80.

НОВОСТИ С ТАМОЖНИ
Как рассказали корреспонденту нашей газеты в пресс-служ

бе Черниговской таможни, недавно сотрудниками таможенного 
поста “Горностаевка” во время проведения погранично-таможен
ного контроля пассажирского поезда Киев — Санкт-Петербург был 
обнаружен пакет с марихуаной. Бывалые таможенники не пере
ставали удивляться изобретательности и абсолютной небрезгли- 
вости хозяина груза. Полиэтиленовый пакет с наркотическим ве
ществом был обнаружен не где-нибудь, а в туалете, в бачке для 
мусора и отходов. Кому принадлежали 50 граммов марихуаны, 
находившихся в “туалетном тайнике”, пока что выяснить не уда
лось. По данному факту Черниговской таможней возбуждено ад
министративное дело по ст. 352, а также назначена химическая и 
дактилоскопическая экспертиза. Так что не исключено, что изоб
ретательный хозяин сможет отыскаться "по пальчикам”.

В целом же, только за одну предыдущую неделю ноября Чер
ниговской таможней возбуждено 17 дел по нарушению таможен
ных правил на общую сумму 83 122 грн Совместно с погранич
никами выявлены 4 попытки незаконного перемещения через 
таможенную границу Украины оружия и спецсредств, одного 
пневматического пистолета, 6 патронов для охотничьего оружия 
и 2 электрошоковых приборов, вообще запрещенных к ввозу на 
территорию нашей страны.

Ф О ТО Ф А КТ
25 ноября на сцене Детской школы искусств состоялась пре

мьера спектакля “Лісова пісня”. Спектакль подготовили воспи
танники театрального отделения ДШИ под руководством Татья
ны Криворучко. Судя по реакции зрительного зала, переполнен
ного юными зрителями, постановка удалась.

За годы существования отделения его воспитанники неоднок
ратно обращались к произведениям русской и украинской клас
сики. В числе наиболее запомнившихся славутичские зрители 
называют также спектакль “Беда от нежного сердца”, также осу
ществленный учащимися театрального отделения. Есть в исто
рии отделения и ряд других запомнившихся, интересных работ.



На счету питерского актера Алексея Смирнова — более шестидесяти фильмов. Ни в одном из них он не сыграл 
главной роли. Но его эпизодические персонажи зачастую затмевали основных героев. На экране он производил 
впечатление беспечного, благополучного, неунывающего человека. Казалось бы, у мужчины с таким добродуш
ным лицом и широкой улыбкой должны быть море друзей, крепкая семья, любящие дети... У Смирнова не было 
никого, кроме больной матери. Пожалуй, трудно найти в актерской среде более одинокого человека. По жизни он 
был угрюмым затворником и хроническим неудачником. Даже хоронить Алексея Макаровича оказалось некому.

Нам так и не удалось найти могилу Алексея Смирнова ни на 
одном питерском кладбище. Видимо, могилы уже не существу
ет: ведь если за ней никто не ухаживает на протяжении десяти 
лет — землю сравнивают.

Страшно, когда на могиле нет ни надписи, ни креста; еще 
страшнее, когда нет самого захоронения. Но самое ужасное, ког- 
д а о человеке забывают еще при жизни.

  — Мы с Лешей были большими друзьями, — говорил мне по 
телефону нынешний директор Санкт-Петербургского государ
ственного театра музыкальной комедии, в котором Смирнов про
служил больше семи лет, Владимир Пашков.— Приезжайте, мне 
есть что вам поведать.

Владимир Владимирович долго рассказывал, каким замеча
тельным человеком был Смирнов, как играл Петра Первого, как 
им восхищались ведущие оперные певцы Ленинграда...

— Как проходили похороны вашего друга?— поинтересова
лась я.

— К сожалению, когда он ушел из театра, мы практически не 
общались. И на его похоронах я не был. Я узнал о его смерти 
спустя полгода. С такими вопросами вам лучше на "Ленфильм" 
обратиться...

...Киностудия "Ленфильм". Актерский отдел.
— Вы уверены, что он на нашей киностудии снимался?— по

интересовались у меня, хотя Смирнов более двадцати лет чис
лился актером киностудии и получал здесь зарплату.— Может, 
наши старожилы его помнят?..

Меня проводили в соседнюю комнату.
— К сожалению, я не был с ним знаком, но вот адрес его под

скажу: у нас здесь все архивные справочники хранятся.
Позже выяснилось, что ни в одном из справочников имени 

Смирнова нет.
— Странно, выходит, он не был членом Союза кинематогра

фистов... — пожал плечами мой собеседник — Придётся вам в 
а рхив “Ленфильма” обратиться. Все личные дела им передают.

В архиве личное дело актера затерялось. Но адрес, где про
живал Алексей Макарович, мне все-таки подсказали.

— А где похоронен Смирнов?— спросила я напоследок.
— Таких данных у нас нет, — ответили мне.
О своих фронтовых заслугах Алексей Смирнов не любил рас

пространяться: "Ну, служил, ну, есть какие-то награды— так ведь 
в войну все отличились. А я ничего особенного не сделал".

“Какими-то наградами” были: два ордена Славы— 2-й и 3-й 
степени, орден Красной Звезды, медали “За отвагу" и “За бое
вые заслуги". Алексей Макарович прошел путь от рядового до 
лейтенанта. А еще будущему киноактеру досталась от войны 
тяжелая контузия.

Бывшая улица Петра Лаврова, ныне Фурштадтская. Рядом 
— Таврический сад. Дом №44. Здесь, на первом этаже, много 
лет прожил Алексей Смирнов со своей матерью. Конечно, он мог 
получить квартиру получше, но одна мысль, что нужно просить, 
давать взятки... — приводила Смирнова в ужас. Его устраивали 
две крошечные комнатушки, выделенные театром. В одной из 
них артист сделал библиотеку, в другой— гостиную.

Этот дом сохранился и по сей день. Говорят, там практически 
ничего не изменилось. Разве что штукатурка со стен осыпалась, 
а на окнах появились решетки. Два дня я пыталась достучаться 
в бывшую квартиру Смирновых. Дверь мне так и не открыли.

Никто из жильцов 44-го дома тоже ничего не знал об Алексее 
Смирнове.

— Девочка, ты уже несколько часов здесь мерзнешь!.. О Леше 
хочешь спросить? Так поднимайся на четвертый этаж— может, 
я тебе помогу чем-то, — раздался сверху скрипучий голос...

На пороге появилась миловидная старушка.
— В этом доме практически не осталось людей, которые по

мнят Смирнова. Большинство умерло, кто-то переехал в другое 
место, — начала она разговор. — Я его хорошо помню: у меня с 
ним первая любовь случилась...

Мы расположились на кухне.
— До войны он был совсем другим человеком — у нас с ним 

тогда как раз роман начинался, — вспоминала Лидия Маслова. — 
Он так красиво за мной ухаживал! Каждый день клумбы цветов 
обрывал для меня, серенады в парадной затягивал так, что жиль
цы дома милицию вызывали... На Новый, 1941 год он сделал мне 
предложение. Пятого марта мы подали заявление в загс. Распи
саться так и не успели. Началась война, Леша ушел на фронт..

Вернулся Алексей Смирнов спустя пять лет. В 1946 году его 
комиссовали из армии в связи с тяжелой контузией.

— О своем возвращении он мне не сообщил. Его мама по
звонила и пригласила меня домой, — продолжает Лидия Ива
новна. — Я на скорую руку испекла яблочный пирог и побежала 
к Смирновым. Так вот, открыла я дверь в комнату— и остолбе
нела. Леша даже не поднялся с кровати. “А, это ты,— лениво 
повернулся он в мою сторону. — Ну как дела?" Я так и застыла 
на месте. "Лешка, я тебе пирог принесла”.— "Да не хочу я твое
го пирога, и вообще, кто тебя звал?!!”— вскипел он.

Только спустя много лет Лидия Ивановна узнает, что из-за 
контузии на войне Алексей не мог иметь детей. Он боялся ис
портить жизнь молодой девушке...

В 50-х годах в поселке Жилгородок Волосовской области Ле
нинградского района находился дом-интернат для детей-инва- 
лидов. Сюда каждые выходные приходил Алексей Макарович.

— Алексей сильно прикипел к одному мальчишке с врожден
ным пороком сердца, его звали Ванечка,— делится с нами быв
шая воспитательница интерната Марьяна Гуськова.

Первый раз Смирнов приехал в Жилгородок в апреле 1950-го. 
Привез воспитанникам интерната собственноручно вырезанные 
из дерева игрушки. Ребята окружили актера, выстроились в оче
редь за поделками. Не хватило только Ване.

— Дяденька, а мне?.. — шмыгнул носом мальчик и отошел в 
сторону к своему старому ведерку.

На следующий день Алексей Макарович купил в магазине 
деревянную лошадь-качалку, о которой в то время мечтали все 
дети. Таких подарков Ване не дарил никто.

— Это мне? — поинтересовался малыш.
— Хочу с тобой дружить, — улыбнулся в ответ Смирнов.
На протяжении десяти лет Алексей Макарович навещал ре

бенка. Играл с ним, водил в кино, в театр, покупал ему книжки. 
Вскоре Смирнов стал задумываться об усыновлении ребенка. 
Разрешения на это он добивался ровно семь лет. Весной 1960 
года он добился разрешения.

...А через месяц скончалась его мама.
— Последний раз Алексей Макарович приехал к нам в таком 

виде, что мы не признали в нем прежнего Смирнова: весь гряз
ный, от него разило перегаром, а из кармана брюк торчала по
чатая чекушка, — вспоминает Марьяна Тихоновна.— Мы даже 
не пустили его за ворота. "Отдайте мне сына!— кричал он и 
размахивал перед нами какими-то бумагами.Мы его на коленях 
умоляли прийти в другой день и боялись, что Ваня выбежит на 
его громкий голос. Сотрудникам интерната удалось угомонить 
актера. Он удалился. На этот раз— навсегда.

В 1960 году умерла мать Алексея Смирнова. Все ранее на
копленные деньги актер потратил на дорогой гроб. Хоронил 
старушку в полном одиночестве. Даже гроб с телом нести было 
некому. Алексею помогли дворники. Говорят, он три дня сидел 
около могилы и громко рыдал. На девятый день он заперся в 
квартире, отключил телефон и свет, зажег свечку и запил...

Через три месяца к нему приехал актер Леонид Быков. Они 
разговаривали два дня. Леонид Федорович уговаривал друга дать 
согласие на съемки своего фильма. Алексей согласился.

—  В последние годы жизни нам казалось, что Леша поме
шался, — вспоминают соседи по квартире. Он подбирал на ули
цах бездомных собак и кошек, приводил к себе на ночлег каких- 
то грязных обездоленных людей. Мы звонили на "Ленфильм”, 
просили помочь Смирнову, но никто так и не откликнулся.

В октябре 1978 года у Смирнова случился сердечный при
ступ. Он пролежал в больнице больше полугода. За это время 
никто, кроме Леонида Быкова, его ни разу не навестил. После
дний раз украинский режиссер приехал к нему 25 марта 1979 
года. На прощание Быков похлопал по плечу своего друга и ска
зал культовую фразу из “Стариков": “Будем жить, Макарыч! Бу
дем жить". Спустя две недели Быкова не стало. Врачи не сооб
щили Смирнову о трагической гибели друга.

Накануне 9 мая Алексея Смирнова выписали. В этот же день 
он накрыл стол для врачей и поднял первый тост за своего друга 
Быкова, который снял такой душевный фильм о войне. Выпить 
рюмку за здоровье друга он не успел. Главврач обнял артиста и 
сказал: "Нет с нами больше Быкова. Мы боялись вам сказать..."

Смирнов молча поставил рюмку, ушел в палату, лег на кро
вать и... умер.

Ирина Боброва

БУДЕМ ЖИТЬ, МАКАРЫЧ! 
БУДЕМ ЖИТЬ!

Недавно на телеканале НТВ произошло ЧП: рабочие мате
риалы нового фильма "Стервы, или Странности любви” были 
похищены из офиса “НТВ-Кино". Как известно, прототипами 
главных героинь фильма стали скандальные персоны Анаста
сия Волочкова и Ксения Собчак.

Сериал об отношениях между двумя девушками должен 
выйти на экраны в январе. Фильм обещает быть таким же скан
дальным, как и “история любви” Ксении Собчак и Анастасии 
Волочковой, положенная в его основу.

Главные роли исполнили Ольга Погодина и Александра Фло
ринская. Героиня, созданная “по образу и подобию" Ксении, в 
фильме стала жгучей брюнеткой, а ее подруга— шатенкой.

На днях неизвестный злоумышленник проник в офис ком
пании "НТВ-Кино” и похитил кассеты с рабочими материала
ми. Правда, серьезного ущерба компании он не принес, да и 
выход сериала смелый поступок грабителя не отсрочил. У всех 
кассет, естественно, имелись дубликаты.



Как вы относитесь к происходящему в стране?
Каковы ваши прогнозы на будущее?

С такими вопросами корреспонденты “ТС” обратились к сла- 
вутчанам. Примечательно, что никто из тех, кому мы их задава
ли, не отказался отвечать. Неужели мы наконец-то забываем о 
принципе “Моя хата с краю”? И еще примета времени: было аб
солютно очевидно, что всем, кто говорил на предложенную газе
той тему, очень больно за происходящее.

—  Обидно очень, —  сказала Елена Ми
хайловна, прогуливающаяся с коляской по 
Центральной площади. —  Простите, я про
сто не могу об этом говорить! —  в голосе у 
женщины отчетливо зазвучали слезы.

Владислав Яковлевич, пенсионер:
—  Как отношусь?

Ой, паршиво! Мне 
без малого семьде
сят лет, но я тако
го... таких выборов 
еще не встречал. Не

  помню я, чтобы кто-то так рвался к влас
ти, как сейчас. Именно рвался. Действия 

  политиков как оцениваю? Да я далек от 
 них, что ж могу сказать... Но, если честно,
  я не поддерживаю ни одного, ни другого.

Светлана Игоревна:
— Ужасно отношусь. То, что происхо

дит, — неправильно и ненормально. Я вот 
голосовала за Януковича, и, по результа
там выборов судя, народ выбрал Януко
вича. Он, следовательно, и должен быть 
президентом. Таково мое мнение.

Владимир Дмитриевич:
— Отрицательно от

ношусь. Наше государ
ство не достойно того, 
что с ним делают. Я все
гда считал, что мы достаточно цивилизованная 
европейская держава. Когда-то мы были силь
ными. Когда-то, когда у нас было ядерное ору
жие, нас боялись. А сейчас нас превратили в 
страну третьего мира и две большие державы 
— Америка и Россия —  решили сделать из на
шей теперь уже беззащитной маленькой дер
жавы третьего мира все, что они хотят. Не надо 

смотреть с вожделением ни на Ющенко, ни на Януковича. Ничего 
хорошего ждать не приходится, если мы “ляжем” под Россию или под 
Америку. Все-таки мы должны жить достойно.  

Елена Алексеевна:
—  То, что происходит, очень ПЛОХО. Я СЛЫ -   

шала, что эти выборы будут грязными, но что   
они будут ТАКИМИ грязными, я даже пред-   
ставить не могла. Особенно меня пугает, что | 
во всю эту политическую кашу втягивают! 
детей. Вы видели —  в колонне в поддержку   
кандидата — знаете, в пятницу, на демонст-   
рации? — шли дети. Или школьники, или со-   
всем молоденькие студенты. Зачем их с за -  
нятий отпускают? Кто это разрешает делать?   
А насчет прогноза... Очень надеюсь, что все закончится хорошо. 
У нас ведь есть? правительство, он должно что-то предпринять...

Сергей Косянчук:
— Любой человек должен уметь слушать дру

гого человека. Политик тем более. Лично я голо
совал за Ющенко. Я и сейчас не разочаровался 
ни в нем, ни в его программе: Но то, что сейчас 
происходит, просто потрясает! Такое ощущение, 
что “оранжевые" не слышат “бело-голубых”, а 
те, в свою очередь, не слышат "оранжевых”. И 
это ужасно для страны. Мне понятны и мотивы 
Донбасса, и мотивы Западной Украины. Но ведь 
страна сейчас рвется по диагонали на части. Это 
не может считаться нормальным!

Был бы я президентом, я бы снял кандидатуры обоих канди
датов. Президент должен сейчас все взять в свои руки. У нас 
ведь есть правительство, президент не сложил с себя полномо
чия, вся власть у него в руках, работает Верховный суд, Верхов
ная Рада, действует вся вертикаль власти. Так почему же не 
принимаются конкретные решения, способные разрешить ситу
ацию? Прогноз? Хотел бы я сделать прогноз, но не вижу впере
ди ничего хорошего. Так что, если есть родственники за грани
цей, просите политического убежища!

Записали Майя РУДЕНКО и Вадим ИВКИН


